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Tuan Speaker: Dewan dibuka untuk 
dibahas. 

DOA 

Bacaan Yang Pertama 

Bacaan Yang Kedua 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya mohon mencadangkan su 
paya satu Rang Undang-Undang ber 
nama 'Suatu Enakmen untuk memper 
luaskan penggunaan Enakmen Logam 
Bijih Negeri-Negeri Melayu Bersekutu 
ke Negeri Pulau Pinang' dibacakan 
bagi kali yang kedua. 

Datuk Yang Dipertua, Enakmen 
Logam Bijih Negeri-Negeri Melayu 
Bersekutu adalah satu Undang-Undang 
yang pada dasarnya mengawal pembe 
lian, penjualan, pergerakan dan pein 
bilasan logam. Undang-Undang ini te 
lah dikuatkuasakan di Negeri-Negeri 
lain dalam Persekutuan Tanah Melayu 
sejak bertahun-tahun dahuhi oleh ke 
rana kebanyakan daripada negeri ini 
adalah negeri-negeri yang mengeluar 
kan bahan-bahan logam. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, sekarang juga. 

Tuan Speaker: Baiklah. 

z44+: ' Dengan perkembangan perusahaan 
dalam Negeri Pulau Pinang, pengin 

Dewan bersidang_ semula jam 9.30 dustri-pengindustti'telah mepujijukkan 
pagi. " minat mereka untuk menubuhkan ki 
6. RANG UNDANG-UNDANG. lang-kilang bagi tujuan pembilasan lo 

gam seperti zircon, monazite, colum 
(1) Rang Undang-Undang Logam bite, dan lain-lain yangmana diimpot 

Bijih (Memperluaskan Penggunaan ke daripada negeri-negeri_ jiran. Pembi 
Negeri Pulau Pinang) (Pindaan), 1976.. lasan sedemikian bertujuan untuk me 

ngeluarkan bijih-bijih timah daripada 
sumber ini. Sebenarnya telahpun ujud 
sebuah kilang yang bertujuan di atas 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper- di Ladang Perusahaan Perai. 
tua, saya mohon mencadangkan su- Dengan penubuhan perusahaan ini, 
paya Rang Undang-Undang bernama dan juga disebabkan minat yang di 
Suatu Enakmen untuk memper- .tunjukkan oleh pihak-pihak lain dalam, 
luaskan penggunaan Enakmen Logam bidang ini adalah wajar untuk menga 
Bijih Negeri-Negeri Melayu Bersekutu wal usaha ini dengan diadakan Eiak 
ke Negeri Pulau Pinang' dibacakan men Logam Bijih.  
kali yang pertama. Di antara lainnya, Enakmen ini me 

Ahli Kawasan Penanti (Encik merlukan pemilikan dokumen tertentu 
Abdullah bin Mohamed): Saya mohon apa bila bahan-bahan galian dipindah 
menyokong. dari satu tempat ke satu tempat dalam 

• negeri atau dibawa ke dalam negeri 
Rang Undang-Undang dibacakan dari negeri luar. Enakmen tersebut 

kali yang pertama. juga memerlukan lesen untuk pembe 
lian, menyimpan dan pembilasan Jo. 

Tuan Speaker: Bacaan yang kedua gam. Kawalan-kawalan ini adalah per 
hari apa? lu oleh kerana ianya akan menyekat 

pergerakan bahan-bahan logam dengan 
bebas ke dalam Negeri ini dan dengan 
itu mengelak bahan-bahan logam yang 
mungkin dicuri daripada dibawa ma 
suk ke dalam negeri ~ntuk tujuan-tu 
juan pembilasan. Tempat-tempat me 
nyimpan bahan-bahan ini akan dike 
luarkan lesen dan akan menjadi satu 
kesalahan kepada sesiapa yang me 
nyimpan bahan-bahan logam selain 
daripada di tempat-tempat yang 'dike 
luarkan l~sen. 

Datuk Yang Dipertua, Enakmen Lo 
gam Bijih merupakan satu Undang 
Undang Pencegahan dan Undang-Un 
dang ini adalah perlu bagi Negeri ini 
untuk membolehkan Negeri ini dise 
laras dengan negeri-negeri jiran ber 
kaitan dengan perusahaan ini. 

Datuk Yang Dipertua, saya mohon 
mencadangkan. ' 

Ahli Kawasan Penanti (Encik 
Abdullah bin Mohamed): Saya mohon 
menyokong. 
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Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 

Ong Yi How): Datuk Speaker, saya 
mohon menyokong penuh satu Rang 
Undang-Undang ini. Saya selalu ada 
bercakap di dalam Dewan ini, wang 
simpanan di dalam Negeri kita, iaitu 
General Reserve Fund tidak ada ba 
nyak, lebih-kurang $10 juta tiap-tiap 
tahun. Sayapun selalu ada bercakap 
di dalam Dewan ini iaitu-saya minta 
izin-our revenue resources banyak 
kurangnya. Dari negeri mana kita bo 
leh dapat revenue? Dari tempat mana? 

Datuk Yang Dipertua, Negeri Perak 
dan Negeri Selangor ada dapat mine 
ral resources bagi revenue. Tetapi kita 
tidak ada resources macam mineral 
ores atau lain-lain. Sebab itu, Datuk 
Speaker, ini satu Rang Undang-Un 
dang yang memberi kuasa kepada pi 
hak berkuasa Kerajaan mendapat re 
venue baru. Sebab apa? Di dalam Ne 
geri kita, kita ada dua tin refining 
factories; satu di Butterworth, S.T.C., 
satu di Pulau Pinang, Eastern Smelting. 
Jikalau Kerajaan bolehlah membuat 
rules atau Un dang- Undang bolehlah 
control ekspot dan impot dan impose 
duties atau taxes atau apa-apa cukai. 
Macam itulah kita tentu bolehlah da 
pat revenue baru. Saya ingat dua sya 
rikat-syarikat itu, tiap-tiap tahun turn 
over bagi dua syarikat-syarikat itu ada 
sebanyak lebih-kurang $ 100 jutapun 
tidak tentu. Jikalau kita boleh impose 
cukai impot / ekspot, cukai ini kita sim 
pan di dalam Negeri kita. Inilah satu 
new source of revenue. 

Datuk Yang Dipertua, dua atau 
tiga tahun dahulu, saya dapat tahu 
dari Yang Amat Berhormat Ketua 
Menteri ialah di dalam negeri, kita 
ada satu off-shore petroleum explora 
tion. Kita boleh dapat petroleum dari 
dalam laut. Ini satu rancangan adalah 
dibangkitkan di dalam Dewan ini, saya 
ingat beberapa kali juga, tetapi negeri 
kita tidak ada rancangan-rancangan to 
implement projek ini. Tetapi rancangan 
off-shore petroleum drilling inisaya 
sudah lupa nama orang yang 
Ketua Menteri ada cakap, tetapi ma 
cam itulah tidak ada follow-up. Ini 
lah saya rasa dukacita. Expert dari 
negeri lain ini ada memberitahu juga, 
di dalam surat khabar, bahawa negeri 

kita ada simpanan petroleum di dalamh 
laut. Saya haraplah ini satu source of 
revenue yang Kerajaan Negeri tentu 
mahu buat satu rancangan supaya kita 
boleh dapat revenue baru. 

Datuk Yang Dipertua, revenue di 
dalam negeri kita ialah very limited. 
Kalau Bil yang saya sokong penuh ini 
diluluskan di dalam Dewan ini, saya 
haraplah Kerajaan boleh buat ranca 
ngan-rancangan penuh, rancangan-ran 
cangan kerja kuat dan bekerja keras 
untuk mencari di mana-mana ada 
bukit-bukit di dalam negeri kita, dari 
mana kita boleh dapat mineral ores. 
Saya ada dapat tahu, Kerajaan Negeri 
ada bagi tahu Dewan ini, negeri kita 
ada tanah sebanyak 19,000 ekar, 
mostly hill lands. Saya fikir jikalau 
hill lands di dalam negeri-negeri Iain 
mempunyai mineral ores, saya ingat 
hill lands di dalam negeri kita tentu 
kita boleh explore supaya kita boleh 
dapat satu chance boleh timbang 
di mana kita boleh dapat mineral ores 
di dalam negeri kita. Inilah tiga ca 
dangan saya mahu beritahu kepada 
Kerajaan Negeri. Jikalau kita boleh 
dapat wang sendiri, tidak payah pergi 
pinjam dari kiri, kanan dan centre. Ini 
lah satu rancangan kita tentu mahu 
kerja kuat. Sebab itulah dengan ini 
saya mohon menyokong Rang Undang 
Undang ini dan mengucapkan terima 
kasih kepada Tuan Speaker. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya ucapkan terima kasih kepada 
Yang Berhormat Ahli dari Kawasan 
Bagan Jermal sebablah ucapan beliau 
bukan satu bahasan. Beliau telah me 
nyokong penuh Rang Undang-Undang 
ini, tetapi saya mesti ambil peluang di 
sini berkata tujuan Rang Undang-Un 
dang yang kita ada hari ini bukanlah 
kita hendak cari wang atau pendapatan 
baru tetapi tujuan Rang Undang-Un 
dang ini ialah untuk mengawal per 
kara-perkara tersebut. Sungguhpun Ke 
rajaan Negeri sungguh sukacita jikalau 
kita boleh dapat bijjh-bijih atau lain 
lain galian di dalam Negeri Pulau 
Pinang, tetapi mengikutlah lapuran se 
lepas siasatan dan kajian oleh Pejabat 
Tanah dan Galian, Negeri Pulau 
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Pinang ialah scbuah negeri yang ke 
kurangan bijh-bijih dan lain-lain ga 
lian. 

Berkenaan off-shore petroleum, itu 
lah satu masalah yang bukan tang 
gungjawab Kerajaan Negeri. Yang 
Berhormat Ahli dari Kawasan Bagan 
Jermal tidak faham bahawa semua 
pekerjaan-pekerjaan itu adalah ber 
sangkut dengan PERNAS. Tetapi 
macamanapun apa yang saya mesti 
beri keterangan di dalam Dewan ini 
ialah tujuan Rang Undang-Undang ini 
ialah mengawal, bukan mencari pen 
dapatan baru. 

Soalan dikemukakan dan diper 
setujui. 

Rang Undang-Undang dibacakan 
bagi kali yang kedua. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya mobon mencadangkan supaya 
Dewan ini kini bersidang sebagai 
Jawatankuasa untuk tujuan menim 
bangkan Rang Undang-Undang ini 
sefasal demi sefasal. 

Ahli Kawasan Penanti (Encik 
Abdullah bin Mohamed): Datuk Yang 
Dipertua, saya mohon menyokong. 

Soalan dikemukakan dan diper 
setujui. 

Rang Undang-undang dalam 
Jawatankuasa 

Dewan bersidang sebagai Jawatan 
kuasa. 

Fasal 1, menjadi sebahagian dari 
pada Rang Undang-Undang. 
Fasal 2 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Speaker, ber 
kenaan Fasal 2 di dalam 'Explanatory 
Statement' ada disebut, dan Yang 
Amat Berhormatpun ada cakap juga 
saya minta izin bercakap dalam ba 
hasa Inggeris "to control the pur 
chase, sale and treatment of Minerals". 
Tetapi kalau kita boleh control the 
purchase, sale and treatment of mine 
rals, sebab apa kita tidak boleh impose 
duty atau cukai-cukai baginya? Yang 
Amat Berhormat ada bercakap ini 

bukanlah satu Rang Undang-Undang 
yang tujuannya untuk mendapat cukai 
baru, tetapi jikalau boleh control sale 
and purchase kitapun boleh impose 
duty dan cukai. Ini satu soalan mahu 
tanya kepada Yang Amat Berhormat 
Ketua Menteri. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, apa yang saya kata tadi, sungguh 
pun kita boleh dapat sedikit daripada 
kawalan bijih di dalam Negeri Pulau 
Pinang tetapi apa yang saya kata ia 
lah tujuan ini bukanlah untuk mencari 
pendapatan baru tetapi ialah untuk 
mengawal. Apa yang kita mestilah 
realistic ialah kita nampak Negeri 
Pulau Pinang tidak banyak pendapatan 
baru yang boleh didapati daripada 
logam. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
saya tidak dapat jawapan lagi sebab 
dia cakap tujuan itu bukan mahu 
dapat revenue baru. Sebab apa kita 
mahu control sales dan purchases? 
Kalau control ekspot dan impot, tentu 
kita boleh impose cukai bagi apa-apa 
barang impot dan ekspot di dalam 
negeri kita. Saya tidak faham. Betul 
saya tidak faham. Sebab apa kita 
mahu control ini sales dan purchases 
tetapi tidak ada tujuan memberi 
revenue baru? Saya tidak faham 
jawapan dari Ketua Menteri. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya haraplah Yang Berhormat 
Ahli Kawasan Bagan Jermal dengar 
baik-baik apa yang saya jawab. Kata 
saya, sungguhpun tujuan 'ni ialah 
mengawal, kita barangkali boleh dapat 
sedikit wang daripada lesen-lesen yang 
dikeluarkan. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Impot, ekspot. 

Ketua Menteri: Tetapi tujuan Rang 
Undang-Undang ini bukanlah untuk 
mencari pendapatan baru. Masalah 
yang beliau bangkitkan ialah sebab 
apa Kerajaan sekarang hendak kawal 
atau hendak bagi lesen-lesen untuk 
logam bijih di dalam negeri ini dan 
sebabnya ialah untuk perkhidmatan 
dan pentadbiran yang baik dan sesuai. 



Fasal 2 dan tajuk peth dan (asal 
yang mengundan@kan menjadl se 
bahagian daripada Rang Undang 
Undang. 

Dewan bersidang semul, 
Bacaan yang Ketig~ 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya mohon melapurkan bahaw~ 
Rang Undang-Undang Logam Bijih 
(Memperluaskan Pengunaan ke Negeri 
Pulau Pinang) (Pindaan), tahun 1976 
telahpun dipertimbangkan efasal demi 
sefasal dalam Jawatankuasa dan di 
persetujui tanpa pindaan. @leh itu 
saya mohon mebcad~hgkan Bpdya 
Rang Undang-Undang ini sekar~ng di 
bacakan bagi kali yang ketiga sert~ 
diluluskan. 

Ahli Kawasan Penandti (Encik 
Abdullah bin Mohamed): Datuk Yang 
Dipertua, saya mohon ihenyokong. 

Soalan dikemukakan dan diper 
setujui. 

Rang Undang-undang dibacakan 
bagi kali yang ketiga dan diluluskan. 

(2) Rang Undang-Undang Penge 
sahan Kadar, 1976. 

Bacaan yang Pertama 
Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 

tua, saya mohon mencadangk~n sup~ya 
Rang Undang-Undang bernama 'Suatu 
Enakmen bagi mengesahkan beberapa 
penaksiran dan kadar tertehtu yang 
telah dibuat atau seolah-olah tlah di 
buat di bawah peruntukan Ordinan 
Perbandaran N.S. Bab 133' dibaeakh 
bagi kali pertama. 

Ahli Kawasan Teluk Bahang (Encik 
Yahya bin Haji Mohamed Yusoft): 
Datuk Yang Dipertua, say~ m~hon 
metyokong Usul itu. 
Rang Undang-Undang dibacakan bagi 
kali yang pertama 

Tuan Speaker: Bacaan kali kedua 
hari apa? 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, sekarang juga. 

Datuk Speaker! BAlklah, 

Keta Menteri: Datuk Yang Diper 
tu~, sya mhon rhehd~dangkan su+ 
paya suatu Rang Undang-Un~dang ber 
nama Enakmen Pengesahan Kaddr 
tahun 1976 dibaca bagi kali kedua. 

Datuk Yang Dipertua, tujuan Rang 
Undang-Undang ini ialah untuk me 
ng~sahkan beberapa penaksiran dan 
kadar tertentu yang telah dibuat atau 
seolah-olah telah dibat di bawah per 
untukan-peruntukan Ordinan Perban 
daran N.S. Bab 133. Penilaian harta 
harta yang dijalankan oleh Lembaga 
Pengurus Kerajaan Tempatan Pulau 
Pih~ng bagi senarai pen~ksir~n tahun 
1976 ldak d~pat dis~hkn oleh Lem 
baga sebelum tam~tnya tahun 1975 
mengikut peruntukan seksyen 63 (1) 
Ordinan Perbandarah untuk membeti 
kan Lembaga dengan kuasa-kusa di 
slsi undang-undang untuk mngutip 
k~dart-k~dar bagi t~hun 1976. Adalah 
perlu bagi Dewan ini untuk menca 
dangkan Rang Undang-Undahg terse 
but di Mesyuarat ini. 

Fasal 31) dalam Rang Undang-Un 
dang bertujuan memberi kuasa kepad~a 
pihak berkuasa tempatan untuk me 
ngutip kadar-kadar bagi tahun ini ber 
dasarkan kepada senarai-senarai pe 
naksiran, tahun 1976. Fasal 3(2) akan 
membolehkan pihak berkuasa tem 
patan untuk menyediakan sentarai-se 
narai penaksiran yang berasingan da 
lam mana-mana kawasan di dalam ka 
wasan pihak berkuasa tempatan. 

Fasal 4 bertujuan untuk mengesah 
kan bay~ran-bayaran kadar yang telah 
dibuat setakat ini di atas senarai-se 
n~rai pen~ksiran bagi tahun 1976. 

Fasal 5(1) bertujuan untuk menge 
sahkan bantahan-bantahan yang telah 
dibuat setakat ini terhadap seiiarai-se 
naral taksiran tahun 1976. Fasal 5(2) 
akan mtembolehkan kadar-kadar tahun 
1975 dikutip sebelum bhnthan-ban 
tahan dibicarakan dan ditentukan. Dan 
Fasal 5(3) pula bertujuan untuk mem 
benarkan kutipan kadar-kadar tas se 
n~fai 1976 selepas bantahi~n-bantahan 
dibicarakn dan ditentukart dhn se 
kiranya bayaran bagi kadar tahun 1975 
yang telah dibuat oleh seseorang itu 
bdalah kutang daripadd jumlah yAng 
keha dibyar olehy bagi kddr tahun 
1976, iaya skhi dikeheidakl memb~ 
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yar perbezaannya, tetapi sekiranya ba 
yaran itu adalah berlebihan maka. ke 
lebihan itu akan dikembalikan kepa 
danya. 

Datuk Yang Dipertua, Fasal 6 ber 
tujuan untuk mengesahkan penaksiran 
penaksiran dan kadar-kadar serta se 
gala tindakan yang lalu yang dilaku 
kan oleh pihak berkuasa tempatan dan 
kakitangan-kakitangan berkaitan de 
ngan kadar. 

Fasal 7 bertujuan untuk melindungi 
pihak berkuasa tempatan dan kaki 
tangan-kakitangannya dari sebarang 
langkah pembicaraan di sisi undang 
undang berkenaan dengan penaksiran 
penaksiran dan kadar-kadar serta 
tindakan-tindakan yang lalu berkaitan 
dengan kadar. 

Rang Undang-Undang ini telahpun 
dibuat selepas Kerajaan Negeri ber 
unding dengan Kementerian Kerajaan 
Tempatan dan Wilayah Persekutuan 
dan mendapat persetujuan Majlis 
Negara· bagi Kerajaan Tempatan se 
pertimana dikehendaki oleh Perkara 
95A (6) Perlembagaan Persekutuan. 

Datuk Yang Dipertua, ini bukanlah 
kali yang pertama suatu Rang Un 
dang-undang sedemikian dibuat. Dalam 
tahun 1957, satu perundangan yang 
sama telah diluluskan untuk menge 
sahkan penaksiran-penaksiran kadar 
kadar, dan segala tindakan pihak 
pihak berkuasa tempatan berkaitan 
dengan kadar bagi keseluruhan negara 
pada amnya. Dalam tahun yang 
sama, Ordinan Pengesahan Kadar 
Taiping telah dibuat yang menguntuk 
kan supaya kadar-kadar dikenakan 
di kawasan Lembaga Bandaran 
Taiping, Perak bagi tahun 1957. 
Dalam tahun 1959, Enakmen penge 
sahan kadar Kluang telah diluluskan 
oleh Dewan Undangan Negeri, Johor, 
yang menguntukkan supaya kadar 
kadar dikenakan di kawasan Lembaga 
Bandaran Kluang bagi tahun 1959. 

Datuk Yang Dipertua, Rang Un 
dang-Undang yang saya cadangkan ia 
lah terus dan pendek dan tujuam 

· tujuan yang saya telah sebutkan ada 
lah terang. Sebab masalah ini telah 
mendapat banyak kontroversi di luar 
Dewan ini, dan sebablah masaah ini 

adalah suatu masalah "politician" 
dan lain-lain, surat khabarpun telah 
mengambil bahagian di luar Dewan 
ini, saya haraplah Yang Berhormat 
Ahli-ahli di dalam Dewan ini mem 
pertimbangkan Rang Undang-Undang 
ini dengan dalam dan teliti dan saya 
harap dalam perbahasan yang kita 
ada di dalam Dewan ini kita ambillah 
keputusan yang. adil dan keputusan 
yang betul untuk faedah rakyat Negeri 
Pulau Pinang. 

Datuk Yang Dipertua, asya mohon 
mencadangkan. 

Ahli Kawasan Teluk Bahang (Encik 
Yahya bin Haji Mohamed Yusoft): 
Datuk Yang Dipertua, saya mohon 
menyokong. 

Tuan Speaker: Dewan dibuka untuk 
dibahaskan. 
USUL DI BAWAH PERATURAN 
MAJLIS MESYUARAT 60 (2). 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
di atas peraturan 60 (2), saya mohon 
mencadangkan satu pindaan, iaitu 
bacaan kedua. Rang Undang-Undang 
Enakmen Pengesahkan Kadar 1976, 
ditangguhkan pada mesyuarat yang 
akan datang. 

Datuk Yang Dipertua, ini satu Rang 
Undang-Undang yangmana Yang Amat 
Berhormatpun ada berkata juga suatu 
Rang Undang-Undang yang kontro 
versi. Inilah Rang Undang-Undang. 
jikalau diluluskan dalam Dewan ini 
adalah berkenaan semua rakyat dalam 
negeri kita. Ahli-ahli Yang Berhormat 
dalam Dewan ini ada dapat satu Rang 
Undang-Undang. 

Tuan Speaker: Ahli Yang Berhor 
mat, nanti saya baca pindaan Ahli 
Yang Berhormat. Pindaan yang dibuat 
oleh Yang Berhormat dari Kawasan 
Bagan Jermal ialah: 

"Saya mohon mencadangkan satu 
pindaan adalah Rang Undang 
Undang _ Enakmen . Pengesahan 
Kadar 1976 bacaan kedua di 
tangguhkan pada satu Mesyuarat 
yang akan datang. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Peraturan 60 (2). 
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Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): Tuan 
Speaker, saya menyokong Usul ini. 

Tuan Speaker: Ahli-ahli Yang Ber 
hormat pindaan yang dibuat oleh 
Yang Berhormat Encik Ong Yi How, 
siapa yang bersetuju katakan "Ya". 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
saya belum bagi sebab-sebab mengapa 
saya bawa pindaan ini. Bolehkah bagi 
satu peluang kepada saya memberi 
keterangan kepada Dewan ini supaya 
pindaan ini boleh di-vote for decision. 
Sebab itu bolehkah bagi satu peluang, 
pendek saja, bukan panjang. 

Terima kasih, Datuk Yang Dipertua. 
Tujuan saya membawa pindaan ini ia 
lah kerana ini satu perkara yang kon 
troversi. Ini satu perkara atau mas 
alah berkenaan semua penduduk-pen 
duduk di dalam negeri kita. Sebab itu 
lah saya harap Dewan ini memberi 
masa bagi membincang Rang Undang 
Undang ini. Surat khabarpun ada 
cakap, politician di dalam Dewan ini, 
di luar Dewan ini, wakil rakyat di 
dalam Parlimenpun ada bercakap ber 
kenaan masalah ini. Persatuan-per 
satuan juga, pei:nimpin-pemimpin di 
dalam persatuan-persatuan dan pe 
mimpin-pemimpin di dalam negeri 
kitapun ada bercakap apa kesusahan 
kesusahan di luar Dewan ini. 

Datuk Yang Dipertua, tujuan yang 
pertama saya mencadangkan pindaan 
ini adalah memberi masa kepada 
Kerajaan supaya Kerajaan boleh buat 
majlis dailog dengan pernimpin-pe 
mimpin di dalam negeri kita dan pe 
mimpin-pemimpin dalam persatuan 
persatuan di dalam negeri kita. 

Datuk Yang Dipertua, Yang Amat 
Berhormat dan Tuan Yang Terutama 
selalu ada berkata, semua persatuan 
memberi sokongan yang penuh 
kepada negeri kita supaya .kita 
boleh jayakan nation-building pro 
jects. Jikalau kita boleh dapat sedikit 
masa untuk mengadakan majlis dialog 
dengan perniinpin-pernimpin di dalam 
negeri kita, di tahun hadapan tentulah 
mereka boleh bagi sokongan yang 
penuh dan sokongan yang kuat ke 
pada negeri kita. Jikalau sekarang kita 

bulldoze Bill ini, dan Rang Undang 
Undang ini diluluskan, kita tidak bagi 
hormat kepada pemimpin-pernimpin 
dan persatuan-persatuan di dalam 
negeri kita. Ini juga suatu Rang Un 
dang-Undang yang berkenaan rules of 
law di dalam negeri kita. Sebab itulah 
tujuan kedua saya memberi satu pin 
daan ialah Kerajaan boleh dapat pe 
luang dan masa menukar fikiran de 
ngan Bar Committee di dalam negeri 
kita. Jikalau kita boleh bertukar fikir 
an dengan Bar Committee di dalam 
negeri kita atau pemimpin-pemimpin 
di dalam Bar Committee ini kita boleh 
ingat baik-baik, kita boleh fikir baik 
baik mana satu masa kita boleh jalan 
kan, mana satu masa kita tidak boleh 
jalankan. Sayapun ada dapat tahulah 
di Taiping dan di Kluang, dan Yang 
Amat Berhormatpun sudah lupa ada 
juga suatu Enakmen seperti ini di 
Teluk Anson pada tahun 1959. Tetapi 
inilah iapun ada satu masa bagi 
orangramai timbangkan Rang Un 
dang-Undang itu. Sebab itulah saya 
mohon mencadangkan suatu pindaan 
bacaan kedua Rang Undang-Undang 
ini ditangguhkan kepada suatu me 
syuarat yang akan datang. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): Tuan 
Speaker, saya mohon menyokong Usul 
dari Ahli Yang Berhormat dari Kawa 
san Bagan J ermal meminta pindaan 
kepada Rang Undang-undang ini. 

Tuan Speaker, Rang Undang-Un 
dang ini ialah suatu Rang Undang-Un 
dang yang penting, dan mengikut kata 
oleh Ketua Menteri, yang kontroversi. 
Dan kami Ahli-ahli Yang Berhormat 
di Dewan ini baru dapat Rang Un 
dang-Undang ini, saya ingat baru satu 
minggu yang lalu, dan kami Pihak 
Pembangkang di sini tidak ada cukup 
masa membaca Rang Undang-Undang 
ini; dan dalam Peraturan-peraturan 
Dewan Undangan Negeri inipun ada 
tunjuk Rang Undang-Undang mesti 
dibagi cukup masa untuk Yang Ber 
hormat-Yang Berhormat mengambil 
bahagian dalam pembahasan. Tuan 
Speaker, dengan izin. If all Bills, Tuan 
. Speaker, passed, introduced by any 
body in the Assembly....(gangguan). 
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Tan Speaker: Yang Berhormat dari 
Kawasan Bukit Mertajam, saya 1ngat 
Yang Berhormat tidak payah baca 
urusan itu. Kami semua faham. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Saya tahu tapi . 
(gangguan). 

Tuan Speaker: Yang Berhormat, 
bila saya bercakap hendaklah duduk. 

Tetapi Yang Berhormat sudah so 
kong bagaimana pindaan yang diminta 
oleh Yang Berhormat Ong Yi How, 
jadi tidak payahlah Yang Berhormat 
membawa Standing Order dan itu dan 
ini. Kalau sudah sokong kami sudah 
faham. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): Tidak 
panjang, Tuan Speaker. 

Tuan Speaker: Selepas undi barulah 
Yang Berhormat boleh bercakap pan 
jang. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Tetapi Tuan Speaker, 
sebelum mengundi tentu boleh meng 
ambil bahagian dalam bahasan itu. 

Tuan Speaker: Yang Berhormat 
dari Kawasan Bagan Jermal. Saya ber 
cakap menuju kepada Yang Berhor 
mat dari Bukit Mertajam. Bukan saya 
menuju kepada Yang Berhormat dari 
Kawasan Bagan Jermal. Kerana saya 
sudah beri peluang kepada Yang Ber 
hormat bercakap, Yang Berhormat 
sudah habis, sila duduk. Saya tuju ke 
pada Yang Berhormat dari Bukit 
Mertajam sahaja. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): Tuan 
Speaker, bolehkah saya bercakap se 
dikit. Tuan Speaker, peraturan 53- 
minta maaf- ·peraturan 54, dengan 
izin: "Except in the case of Bills in 
troduced by the Government, at least 
one month previous notice shall be 
given of the intention of any member 
to introduce any Bill". So this Bill, 
although not introduced by any pri 
vate member, but being of important 
tnd controversial nature, I ask the 
Government to defer the econtd read 

ing of this Bill to later date or to a 
select comhittee for further discus+ 
sion. 

And even Standing Order 59--saya 
minta izin lagi, Tuan Speaker: 

"The Member in charge of the 
Bill shall give notice of intention 
to move the second reading at the 
next or a subsequent meeting of 
the Assembly". 

Despite the proviso there, it just shows 
that the draftsman of this Standing 
Order gives the importance of the 
moving of a second reading to enable 
every Member of the House to study 
and discuss the Bill in detail. That is 
the intention of Standing Order 59 
that the notice of intention to move 
the second reading be made at the 
next or subsequent meeting. The in 
tention is very clear there, Tuan Spea 
ker. I am sure Yang Berhormat Pe 
nasihat Undang-Undang Negeri can 
give an interpretation of clause 59. 

Ini sahaja, Tuan Speaker, Terima 
kasih. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, cadangan Yang Berhormat Ahli 
daripada Kawasan Bagan Jermal yang 
dapat sokongan daripada Yang Ber 
hormat Ahli Kawasan Bukit Merta 
jam menunjukkan bagaimana wakil 
wakil rakyat di dalam Dewan ini 
mestilah selalu bertanggungjawab yang 
berat. Jika Rang Undang-undang ini 
sesungguhnya Rang Undang-undang 
yang penting, bila Yang Berhormat 
telah mendapat Rang Undang-undang 
ini dan merekapun telah mendapat 
Rang Undang-undang ini lebih-kurang 
satu minggu, dan Rang Undang-un 
dang ini telah diluluskan mengikut 
Peraturan 53. 

Apa Yang Berhormat dari Kawa 
san Bukit Mertajam berkata ialah 
kalau satu Rang Undang-undang yang 
dicadangkahn oleh Yang Berhormnat 
yang bukan Kerajaan iebih important, 
boleh bagi mas yang lebih panjang 
Kepad~ meteka. Tet~pi saya rasa $ 
mhua Ahli-ahli _Yang Berhoratpun 
telah mdngikut bAhsan-bahasan atau 
pun kontroversi-kontroversi dari luar 
Dewan ini dah &emua juga telah ber 
s&di~ untuk bersidang di Dewan M 
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syuarat ini. Dan apa yang Kerajaan 
fikirkan ialah jika Dewan ini bolehlah 
ambil satu keputusan pada masa se 
karang yang lebih sesuai, dan kontro 
versi-kontroversi yang dijalankan di 
luar atau yang kacau dengan masya 
rakat kita boleh diputuskan, kita 
bolehlah terus bekerja untuk rakyat 
Negeri Pulau Pinang. Sebab itu saya 
tidak bersetuju Usul yang dicadang 
kan oleh Yang Berhormat Ahli Kawa 
san Bagan J ermal dan membangkang 
dengan Usul beliau. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (ncik 
Ong Yi How): Bolehkah saya dapat 
satu peluang membuat jawapan ke 
pada Yang Amat Berhormat Ketua 
Menteri? 

Saya ada bercakap di dalam Dewan 
ini masa dahulu, tujuan saya memberi 
cadangan saya ada dua tujuan; satu 
tujuan ialah kita dapat satu majlis 
dailog bertukar fikiran dengan pemim 
pin-pemimpin dan persatuan-persa 
tuan di dalam negeri kita. Sebab itu 
lah kalau kita boleh buat majlis dailog 
ini kita boleh dapat sokongan penuh 
dari mereka. Inilah selalu Yang Amat 
Berhormat ada cakap mahu kerja 
sama persatuan-persatuan dan pemim 
pin-pemimpin di dalam negeri kita, 
dan juga mahu dapat sokongan. Tetapi 
kalau tidak ada satu majlis dailog bagi 
Rang Undang-undang yang kontroversi 
dan penting dengan mereka, saya 
ingat lain kali mereka tidak boleh kasi 
sokongan macam baru-baru ini. Saya 
haraplah Yang Amat Berhormat per 
timbangkanlah baik-baik, jikalau mahu 
dapat sokongan dan kerjasama dari 
pemimpin-pemimpin dan persatuan 
persatuan di dalam negeri kita tentu 
lah boleh tangguhkan Rang Undang 
undang ini ke Mesyuarat yang kedua 
dan bolehlah dapat majlis dailog de 
ngan mereka. 

Juga, saya ada cakapkan tujuan 
kedua di mana Yang Berhormat tidak 
ada jawapan bolehkah dapat peluang 
bagi bertukar fikiran dengan Bar 
Committee di dalam Pulau Pinang, 
scbab Rang Undang-undang inipun 
adalah berkenaan kes-kes di dalam 
Mahkamah Tinggi. Sebab itulah saya 
ingat ini satu cadangan yang saya 
harap Ahli-ahli Yang Berhormat tentu 

boleh sokong supaya kita boleh di 
tahun hadapan mendapat kerjasama 
dan sokongan kuat dari pemimpin-pe 
mimpin di negeri kita dan Ahli-ahli 
di dalam Bar Committee juga, 

Terima kasih. 
Soalan dikemukakan dan pindaan 
tidak dipersetujui. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
saya minta division. 

YA 
Encik Ong Yi How 
Encik Oh Teck Aun 
Encik Ng Swee Ching 
Encik C. Y. Choy. 

TIDAK 
Ketua Menteri 
Datuk Teh Ewe Lim 
Datuk Haji Ahmad bin Haji 

Abdullah 
Encik Khoo Kay Por 
Encik Khalid Ahmad bin Sulai 

man 
Encik S. P. Chelliah 
Tuan Haji Mohamad Noor bin 

Haji Bakar 
Encik David Choong Ewe Leong 
Encik Khor Gark Kim 
Tuan Hajj Hassan bin Hajji Md. 

Noh alias Mat Noor 
Encik Tan Gim Hwa 
Tuan Haji Zabidi bin Haji Ali 
Encik Khoo Teng Chye 
Encik Wong Choong Woh 
Encik Abdullah bin Mohamed 
Tuan Haji Ibrahim bin Abdul 

Razak 
Encik T. Subbiah 
Dr Choong Sim Poey 
Encik Yahya bin Hajj Mohamed 

Yusoff 
Encik Shamsuddin alias Md. 

Noor bin Ahmad 
Encik Ahmad bin Salleh 
Encik Lim Heng Tee. 

Datuk Speaker: Mengikut keputusan 
bahagian ialah "Ya" 4; "Tidal" 22. 
Pindaan Usul tidak diperetujui. 



Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): Datuk 
Speaker, saya bangun ingin mengucap 
atas Rang Undang-undang yang ber 
tajuk Enakmen Pengesahan Kadar, 
tahun 1976. 

Datuk Speaker, terlebih dahulu 
saya minta izin bercakap dalam 
Bahasa Inggeris di mana saya tidak 
boleh bercakap dalam Bahasa Melayu. 

Tuan Speaker: Yang Berhormat 
dari Bukit Mertajam, sebelum kita 
memulakan Mesyuarat ini, saya ada 
memberi ingatan terlebih dahulu, 
hendaklah Yang Berhormat bercakap 
dalam bahasa Malaysia. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): Datuk 
Speaker, saya tahu, saya boleh cuba. 

Tuan Speaker: Cakap dalam Bahasa 
terlebih dahulu. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): Tetapi di 
mana saya kurang fasih saya boleh 
cakap dalam Bahasa lnggeris? 

Datuk Speaker, Rang Undang 
Undang ini yang dibentangkan oleh 
Kerajaan ialah salah satu Rang Un 
dang-Undang yang boleh dipanggil 
scandalous yang pernah dipersembah 
kan kepada Dewan Undangan Negeri 
ini. Prinsip-prinsip Rang Undang-Un 
dang ini ialah illegal dan immoral dan 
saya pasti Rang Undang-Unda:ng ini 
akan dicabarkan di Mahkamah Un 
dang-Undang tidak berapa lama lagi. 
Rang Undang-Undang ini, menurut hu 
raian Rang Undang-Undang ini, ialah 
bagi mengesahkan beberapa taksiran 
dan kadar tertentu yang telah dibuat 
atau seolah-olah telah di buat di bawah 
peruntukan Ordinan Perbandaran. 

Datuk Speaker, this scandalous Bill 
tidak akan diperlukan jikalau pihak 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tempa 
tan Pulau Pinang tidak menjadi cuai 
dan telah mengikut peruntukan-per 
untukan mengenai senarai-senarai 
penaksiran authenticated bagi tahun 
1976. Senarai authenticated begini 
harus dibuat pada akhir tahun 1975. 
Tujuan senarai authenticated ialah 
untuk membiarkan tuan-tuan rumah 
membangkang kepada sebarang :pe 

naksiran yang di-impose ke atas rumah 
mereka. Jikalau ini tidak dijalankan 
oleh pihak Lembaga Pengurus Kera  
jaan Tempatan, Pulau Pinang. Bagai 
manapun tuan-tuan rumah boleh mem 
bangkang penaksiran ini? Oleh yang 
demikian pihak Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan Pulau Pinang 
tidak boleh memaksa tuan-tuan 
rumah menjelaskan bayaran penaksir 
an jikalau mereka tidak hendak bayar 
penaksiran rumah mereka untuk tahun 
ini. 

Datuk Speaker, this provision is 
clearly defined in Section 63 of the 
Municipal Ordinance which requires 
the assessment list to be gazetted and 
all objections are to be heard one year 
ahead. All these years the Board of 
Management under the ill advice of 
its Legal Advisers has been adopting 
an arm-twisting tactic to overcome its 
illegal acts. Ini tugas-tugas halal dan 
moral kepada Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan mengikut per 
untukan Ordinan Perbandaran. Mung 
kin dalam tahun-tahun yang lepas 
pihak Lembaga Pengurus Kerajaan 
Tempatan Pulau Pinang telah men 
gutip hasil rumah daripada tuan-tuan 
rumah tanpa mengikuti beberapa per 
untukan Ordinan Perbandaran dan 
oleh yang demikian tindakannya bukan 
sahaja immoral tetapi illegal. Kera 
jaan barangkali akan bertengkar 
bahawa jika Rang Undang-Undang 
tidak diluluskan pihak Lembaga Pen 
gurus Kerajaan Tempatan akan me 
rugikan beberapa juta ringgit dari 
pada hasil rumah keraiia pihak itu 
tidak berhak mengutip basil rumah 
daripada orangramai. But that is 
besides the point, Tuan Speaker. Saya 
percaya prinsip-prinsip harus diikuti. 

Sir, this Bill is just a repressive at 
tempt by the Government to cover up 
the mistakes and malpractices of the 
Board of Management at the expense 
of the people. 

Tuan Speaker: Ahli Yang Berhor 
mat, saya harap Yang Berhormat dari 
Bukit Mertajam sila tarik balik cakap 
an, itu kerana Yang Berhormat kena 
memberi beberapa saksi barulah Yang 
Berhormat boleh kata:begitu. Saya 



23$ 

tidak benarkan. -Say~ minta tarik 
balik. : !»'• ? 

Ahli Kawasan Pekas B@kt Merta 
jam (Encik Oh T~ck Aun): Datuk 5a~r, whi~ iwodd~ soi mid 
offensive? s 

• Tuan Speaker: Saya tidak benarkan 
berbahas dengan .saya. Saya minta 
tarik balik. .-" 

. � 
Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 

jam (Encik Oh .Teck Aun): .Tarik 
balik perkataan apa, Tuan Speaker? 

Tuan Speaker: Malpractice.r' 
'/Ahli:Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): Tetapi itu 
adalah matter of opinion, Datuk Spea 
ker. 
_. Tuan Speaker: Saya tidak benarkan. 
, . 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Eneik Oh Teck Aun): Baiklah, I 
will - rephrase it.-The Bill is just a re 
pressive attempt by the Government 
to cover up the mistakes and wrong 
doings of the Board of Management at 
'the expense of the people. Ini boleh, 
Datuk Speaker? ' 

Bagaimanapun kesal~han ini telah 
dibuat oleh Lembaga Pengurus Kera 
jaan Tempatan dan bukan oleh orang 
ramai. Apa yang lebih mustahak ialah 

. 25 orang ahli Lembaga Pengurus Kera j~an Tempatan tidak dipilih atau di 
lantik oleh orangramai tetapi telah di 
lantik oleh Kerajaan Negeri sahaja; 
and most of these members Tuan 
Speaker, are composed mainly of 
depository and some patronage. The 
Government, in its efforts to appease 
certain of its Members has nominated 
these Members to the Board who owe 
no duty or responsibility to anybody 
except to the Chief Minister himself. 
Saya selalu ada meminta pilihan untuk 
Ahli-ahli pihak Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan dan bukan lanti 
kan. Sebelum pilihan akan diadakan se 
kurang-kurangnya lantiklah orang 
orang yang sesuai, jujur, berusaha dan 
bijak menjadi ahli-ahli pihak Lembaga 
Pengurus Kerajaan Tempatan. I am 
not saying that all the members of the 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tempa 

tar.do not fall under this.category- 
ada: .beberapa orang-+but.such em 
ployment should not be. tinted: with 
political influence, nepotism not favou 
ritism. Tiap-tiap Ahli ini dibayar. se 
banyak $500.tip-tiap, bulan sebagai 
elau. Kalau kita' ada lagi ahli-ahli 
lantikan yang menganggu pentadbiran 
pihak Lembaga Pengurus·Kerajaan 
Tempatan, maka saya percaya kita 
pasti membazirkan wang zakyat dan 
sayapun juga mencadangkan, pengura 
ngan ahli-ahli • Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan dan juga peru 
bahan semua pentadbiran. di pihak 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tempa 
tan. There should be a general shake 
up of the whole administration of the 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tempa 
tan. 
. Datuk Speaker, from what I under 
stand, even the establishment list for 
1976 was not passed before the pre 
sentation of the Board's budget. Saya 
ingin mengetahui bagaimana pihak 
Kerajaan Negeri boleh dapat melulus 
kan belanjawan Lembaga Pengurus 
Kerajaan dengan tidak ada senarai 
establishment di sini. How can the 
State Authority condone such an ille 
gal act? Saya berharap Yang Amat 
Berhormat Ketua Menteri boleh men 
cari satu jawapan yang baik untuk 
menerangkan perkara ini kepada 

'orangramai. 
•, T, 

Datuk Speaker, kalau Rang Undang 
undang ini telah diluluskan oleh Ahli 
ahli Yang Berhormat, as is likely to 
be, ini akan membcri pihak Lembaga 
Pengurus Kerajaan Tempatan satu 
kuasa-retrospective power mengutip 
hasil rumah atau penaksiran untuk 
tahun ini. As if to add insult to injury, 
Datuk Speaker, Clause 53 kepada 
Rang Undang-undang ini menguat 
kuasakan pihak Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan mengutip basil 
rumah daripada tuan-tuan rumah pada 
tahun 1975 mengesahkan kadar tam 
bahan on the new assessment. Datuk 
Speaker, if you say that we need to 
collect the money, you have made a 
mistake. We need the money to run 
the administration of the Lembaga 
Pengurus Kerajaan Tempatan. The 
people can understand this, but do not 
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pass the law with retrospective effect 
even to collect Assessment Rates on 
the new rate for 1975. That is a very 
far-fetched power given to Board. 

Ahl Kawasan Bayan Lepas (Encik 
Khalid Ahmad hin Sulaimam): That 
is all rubbish. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): You will 
have a chance to speak afterwards. 

This will tantamount to nothing 
short of daylight robbery. 

Sir, if this Bill were to be passed, as 
is likely to be, it will give the Board 
the retrospective power to collect 
assessments for 1976; and from the 
legal point of view, this Bill, kalau 
diluluskan oleh Dewan ini, will make 
the Board of Management the final 
Court of Appeal in any dispute over 
the assessment rates. In plain wards, 
t he people are now placed at the 
mercy of the Board. This Bill, if 
passed will also mean that the Board 
can now impose assessment rates as it 
chooses as the period of appeal to the 
Court of Law has now expired, and 
the passing of this Bill will set a pre 
cedent to pass any future Bill with 
retrospective effect, 

Sir, I call upon the Government 
Members to consider this seriously and 
to defer the Bill and at least to get the 
opinion of the Penang Bar Committee 
and also the opinion of the general 
public as a whole before we rush into 
the passing of this Bill. 

Akhir sekali, Datuk Speaker, this 
Bill, if passed is contrary to the fun 
damental principle of the constitution 
of the country and it transgresses into 
the very heart of the Rule of Law for 
which we all cherish. 

In the circumstances, Datuk Spea 
ker, I strongly oppose this Bill. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
saya bangun untuk mengambil baha 
gian dalam bahasan Rang Undang 
Undang ini. 

Datuk Yang Dipertua, di masa 
dahulu, saya ada bagi kerjasama de 
ngan Tuan Speaker, dan dapat nasihat 

Tuan Speaker bereakap dalam bahasa 
Malaysia. Tetapi berkenaan Rang Un 
dang-undang ini, saya harap di mana 
JMt\a. Datuk S�r bag( 'kebenaran 
bolehlah saya d, r peluang bercakap 
dalam bahasa Inggeris juga. Sebab 
itu, saya minta izin jikalau mana-mana 
saya tidak boleh bercakap dalam 
bahasa Malaysia, saya minta izin 
Datuk Speaker bagi peluang saya ber  
cakap dalam bahasa Inggeris. Terima 
kasih, Datuk Speaker. 

Datuk Speaker, saya bangkang pe 
nuh dan bangkang keras Rang Un 
dang-undang ini. Ini satu Rang Un 
dang-undang yang jikalau diluluskan 
mahulah di declare null and void 
under the existing Rule of Law dalam 
Negeri kita. Kita boleh buang semua 
Rang Undang-undang dalam Negeri 
kita. Selalu kita boleh angkat Rang 
Undang-Undang to validate apa yang 
salah. 

Lagi satu tujuan Rang Undang-un 
dang ini ialah mahu cover up apa-apa 
kesalahan pihak berkuasa di dalam 
negeri kita atau pegawai-pegawai pihak 
berkuasa negeri kita yang ada buat 
apa-apa kesalahan. Inilah satu Bill 
cover up dan Bill ini jikalau dilulus 
kan ialah macam Watergate cover up. 
It will bring down the President of the 
United States even. It will bring down 
the Members of the Government. Se 
bab itu saya haraplah semua Ahli 
Yang Berhormat dalam Kerajaan mesti 
ingat baik-baik. Cover up Bill ini, 
macam Watergate cover up, may 
bring down even the President of the 
United States. 

Datuk Speaker, Rang Undang-un 
dang ini ialah, saya fikir the most 
irritating Bill that has ever been 
brought up in this House. Ini bukan 
satu Bill yang mustahak. Ini bukan 
satu Bill Warranted for. Ini satu Bill 
yang unbecoming. Ini satu Bill Rang 
Undang-undang yang boleh destroy the 
whole principle of Rukunegara. Ruku 
negara yang keempat ialah "Kedaulat  
an Undang-undang" Kita ada Rang 
Undang-undang. 

Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik 
Khalid Ahmad bin Sulaiman): Un 
dang, bukan udang. 



Ahli Kawasan Bagan Jermal (Eneik 
Ong YI How): Sorry, saya s¢orang 
Chinese tidak boleh eakap baik. Dalam 
bahasa Inggeris pun say~ tidak boleh 
cakap baik, sebab itu saya minta maaf. 

Ini _satu Rang Undang-undang jika 
lau diluluskan akan destroy the whole 
idea of creating a just and equitable 
society, satu masyarakat yang adil 
dan saksama. Ini Rang Undang-un 
dang yang tidak adil. Mana prinsip 
mahu beri satu masyarakat yang adil 
dan yang saksama? Inilah Bill that is 
going to destroy the faith and confi 
dence the people had all these years 
in the Government and the elected 
Members of this Assembly. Ini satu 
Rang Undang-undang ialah making a 
mockery of the law. Saya tahu tuan 
tidak bersetuju tetapi tuan boleh 
jawab di masa hadapan. Kita di dalam 
beberapa bulan masa dahulu kita ada 
dengar banyak orangramai dalam 
negeri kita membangkang new assess 
ment list ini. Tuan-tuan dalam negeri 
kitapun ada bercakap susah jikalau 
new assessment list ini boleh dilulus 
kan. Jikalau Bill ini diluluskan di 
dalam Dewan ini, it will create con 
fusion, unrest and disturbance of the 
peace of mind of the people of the 
State. 

Siapa engineer belakang Rang Un 
dang-undang ini? Ia adalah seorang 
yang frivolous. Ini seorang yang saya 
ingat mempunyai kepala yang tidak 
baik. (ketawa). Ini satu Rang Undang 
undang betul tidak adil dan tidak 
betul dan against the will of all the 
Penang people. Dan ada satu jawatan 
kuasa berkenaan new assessments 
yang Pengerusi Jawatankuasa ialah 
seorang pemimpin M.C.A. Hari inilah 
saya rasa confusion. Apa M.C.A. 
member boleh sokong penuh Rang 
Undang-Undang ini, lagi seorang pe 
mimpin M.C.A. di dalam Dewan Rak 
yat membangkang Rang Undang-un 
dang ini. 

Ahli Kawasan Tanjung Bungah 
(Encik Khor Gark Kim): Tidak betul. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
kalau kita baca Section 61 dan 63, 
Municipal Ordinance, S.S. Cap. 133, 

kita boleh dapat tahu adakah Rang 
Undang·undang definite and clear-·cut 
rules governing the procedure and 
power for the Local Authority to pre 
pare an assessment list imposing 
charges, collecting all recovering rates 
for the taxpayers in the manner pro 
vidoed by Part 7 Ordinan itu. Hari ini 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tempa 
tan di Pulau Pinang ada buat assess 
ment list yang tidak mengikut undang 
undang Ordinan itu. Ini adalah ke 
salahan pihak berkuasa Kerajaan itu 
sebab, oleh kerana pihak berkuasa 
buat salah, kita buat satu Rang Un 
dang-·Undang di dalam Negeri kita. 
Apa dia buat salah kita validate dia 
buat betul? Jikalau ini kita boleh 
buat Rang Undang-Undang semacam 
ini to cover up siapa buat salah tiap 
tiap tahun, tiap-tiap hari semua pihak 
berkuasa di dalam Negeri kita boleh 
buat salah, boleh buat apa dia suka; 
habis, kita di sini boleh buat satu 
Rang Undang-Undang to cover them 
up. Macam itu macamana? How can 
we win the faith and confidence of the 
people in our State? We in this coun 
try are governed by the Rule of Law 
and we should respect all the existing 
Rule of Law and if anybody goes 
against the Rule of Law, even I my 
self, if I do not pay my parking fee, 
will be fined $50. Kalau Yang Amat 
Berhormat buat salah against the 
traffic rules, dia juga boleh ditangkap 
under the Rule of Law. Selalu di 
dalam Negeri kita tentu mahu ikut 
Rule of Law, tetapi Lembaga Pulau 
Pinang tidak ikut Rule of Law 61 dan 
63. Sekarang kita buat satu Rang Un 
dang-undang mahu validate. Ini tidak 
betul. Lain kali kita ambil contoh 
Yang Amat Berhormat mahu lawan 
sama lain orang. Ini salahlah, tetapi 
kita buat satu Rang Undang-undang 
ini validate dia tidak bersalah. Dia 
boleh lawan sesiapun. Ini tidak betul 
clan tidak patut. 

Datuk Yang Dipertua, Fasal 7 Rang 
Undang-undang ini will declare Section 
68 of the Ordinance null and void. 
Sebab apa? Section 68 Ordinan itu ada 
tersebut--bolehkah saya baca Section 
68 dalam bahasa Inggeris-"Any per 
son aggrieved by the assessment of any 
house, land, building or tenement may 
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appeal against such assessment to the 
High Court; tetapi Fasal 7 Rang Un 
dang-undang ini ada mengatakan, "No 
legal proceeding of any kind what 
soever shall lie, be instituted or main 
tained in any court.against any local 
authority, officer or other persons pur 
porting to be in exercise of any power 
conferred by the Ordinance and in 
furtherance or in consequence of the 
making of any assessment or any im 
position, charge, collection or recovery 
of rates for any year purporting" - 
this is the word we have to remember 
"to have been made in accordance 
with the provision of the Ordinance 
prior to the commencement of this 
Enactment." No legal proceeding 
whatsoever. 

Inilah suatu Rang Undang-undang 
yang memberi satu idea kepada orang 
ramai. We are going to undermine the 
dignity, the power and the jurisdiction 
of the High Court. Sebab apa? Saya 
ada dapat tahu ada dua kes-kes se 
karang pending hearing di dalam High 
Court. Jikalau mengikut Ordinan 68, 
High Court Judge ada jurisdiction 
boleh hear those two cases. Now, ac 
cording to this one, the High Court 
Judge has no jurisdiction to hear these 
two cases. So, mana Ordinan dan 
mana rule yang High Court Judge 
mahu ikut? Jikalau mahu introduce 
Rang Undang-undang itu kita tentu 
mahu repeal Ordinan 68 sebab High 
Court Judge tidak boleh ada kuasa 
hearing the case. So this is going to 
leav e the High Court Judge if this 
Bill is passed-at the crossroad. He 
would not know whether he is going 
to follow this one or the other one un- 
less this one is repealed so that he can 
follow this one. I would like to hear 
your explanation from the point of law 
because I am anxious that you will give 
your opinion and the point of law to 
me because I am not in the profession. 
I only hear from outside. 

Datuk Yang Dipertua, Fasal 3 (2) 
memberi kuasa penuh kepada Lem 
baga. "The local authority may pre 
pare separate assessment lists in res 
pect of different parts within the local 
authority". This is very big power we 
give to the local authority and it will 

give rise to corrupt practices and it 
will give rise to favouritism. Sebab 
apa?_ Sebab jikalau Lembaga suka 
orang yang bertempat. di kawasan A, 
dia boleh beri satu assessment list bagi 
cukai murah. Jikalau dia tidak suka 
orang di kawasan B, dia boleh beri 
assessment list bagi cukai pintu mahal, 
which is too big a power. Ini kuasa 
cukup besar. Kita beri lembaga kuasa 
yang cukup besar dan diapun tidak 
boleh appeal to the High Court. 

Datuk Yang Dipertua, semua Ahli 
ahli Yang Berhormat dalam Dewan 
ini ada dapat tahu L.P.K.T. Pulau 
Pinang ialah telah berkata ia mahu 
buat revaluation of house assessment. 
Semua orang di dalam Negeri kita ada 
bangkang kuat. Sebab itu satu pemim 
pin di dalam M.C.A. ada organize satu 
jawatankuasa membangkang. Surat 
khabarpun have shown that people are 
all against this revaluation or prepara 
tion of assessment lists. So there are 
wide cries and protests in every comer 
of the streets of Penang. There is a 
great deal of unrest, confusion and 
disturbance of peace everywhere. Se 
mua tempat ada protest. Semua tempat 
ada cakap tidak betul. So saya harap 
Ahli-ahli Yang Berhormat di dalam 
Kerajaanpun boleh tahu tentang pro 
tests and wide cries among our orang 
ramai. Now jikalau Rang Undang-un 
dang ini diluluskan di sini adalah un 
rest, confusion dan instability dan 
Kerajaan lagi buat susah orangramai. 
This Bill will really create confusion, 
unrest and disturbance of peace in our 
country. Sayapun ada dapat tahulah 
Lembaga di dalam Seberang Perai 
tidak mahu terima cukai pintu tahun 
ini dan tahun 1975. Sebab apa dia 
tunggu satu new assessment list? Dia 
boleh buat tetapi dia boleh pandai 
sedikit. Tetapi diapun tahu Ordinan 
61 dan 63 tidak ada kuasa beri suatu 
new assessment. Sebab itu L.P.K.T. di 
dalam Seberang Perai tidak terima 
cukai pintu di bayar tahun dahulu. 
Dia mahu tunggu new assessment list 
coming out kerana dia boleh angkat 
wang lebih banyak. Sayapun ada dapat 
tahu pegawai-pegawai di dalam Lem 
baga itu bercakap satu rumah haram 
kecil selalu bayar $3 atau $4 setahun; 
sekarang Lembaga mahu $40 atau $60 
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satu tahun. Penduduk-penduduk yang 
duduk di rumah haram itu adalah 
orang-orang yang miskin dan banyak 
pula bumiputra. Satu hari dia boleh 
untung cukup makan sahaja. Jika kita 
menaikkan cukai pintu di dalam Se 
berang Perai bagi rumah haram sana, 
saya takutlah. This is against the very 
principle of creating a new economic 
policy. So Datuk Yang Dipertua, saya 
haraplah Ahli Yang Berhormat sebelah 
sana boleh ingat orang-orang miskin 
duduk di rumah haram di dalam kam 
pung-kampung Seberang Perai dan 
Pulau Pinang tidak ada banyak wang 
untuk membayar $60, atau $40 satu 
tahun. Jikalau Rang Undang-undang 
diluluskan orang miskin akan menjadi 
lagi miskin dan orang kaya tidak kena 
kerana dia ada wang banyak. 

So, I strongly urge the Government 
to listen to the cries and views of our 
own people and withdraw this Bill 
right now, or defer it. If the Govern 
ment stubbornly insists to bulldoze 
through this Bill, it will irritate our 
people to such an extent that they can 
not bear it any further. The people 
will feel that they are criminally 
threatened and assaulted by the Go 
vernment under the protection cover 
up or the "Watergate" cover up of the 
law. 

Datuk Yang Dipertua, masa saya 
dapat Rang Undang-undang itu saya 
ada sakitlah di dalam Hospital Besar. 
Saya ada ulcer-dia mahu operate. 
Saya kata saya tentu mahu keluar se 
bab saya mahu dapat masa supaya 
saya boleh jumpa dan bertukar fikiran 
dengan prominent lawyers dalam 
negeri kita. Datuk Yang Dipertua. 
Doktor-doktor di Hospital Besar telah 
memberi kerjasama dan discharge 
saya. He obliged me so that I could 
come out to seek some legal opinion 
about this Bill. Sebab itu, yesterday 
afternoon, my back was feeling very 
painful. 

Datuk Yang .Dipertua, inilah satu 
legal opinion saya ada dapat di sini. 
Saya harap saya.boleh minta kebenar 
an membaca legal opinion ini dalam 
bahasa Inggeris. Ini satu legal opinion 
yang closely connected with this Bill. 

Tuan Speaker: Ahli Yang Berhor 
mat dari Kawasan Bagan Jermal, ada 
kah panjang opinion ini? 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Tidak panjang, ini 
sahaja. 

Tuan Speaker: Lima minit boleh 
habis? 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Boleh. 

"(1) This Bill if passed may be ille 
gal itself for two reasons: 

(a) How can a legislature legalise 
a purported act? It has to be 
a defined act or acts; 

(b) Can the legislature legalise an 
illegal act? In other words can 
the legislature legalise the con 
travention of certain rules, re 
gulations and procedings as 
laid down in the Municipal 
Ordinance S.S., Cap. 133 in 
respect of assessment and rates. 
If an enactment or the rules 
and regulations of such an 
enactment is obsolete then the 
proper procedure is to repeal 
or to amend the said enact 
ment. 

(2) In all democratic institutions a 
person aggrieved by an act of the 
Executive organ can have recourse to 
the courts to challenge the legality of 
an act or under the principle of ultra 
vires (beyond its powers) and it is up 
to the courts to decide the issue. This 
Bill seeks to protect the legal autho 
rity and its servants from legal pro 
ceedings of any kind whatsoever in 
respect of assessments and ratings. This 
Bill is regressive, oppressive, arbitrary 
and in total disregard to the wishes 
and opinions of the general public. 

(3) All penal statutes or statute im 
posing, levying or collection of rates 
and taxes should be construed strictly 
against the imposing, levying or col 
lecting body in favour of the general 
public arid never retrospective unless 
Parliament so otherwise provides in 
such clear terms. The local authority, 
being a subordinate body, therefore 
likewise cannot pass legislation im 
posing a charge on the general public 
with retrospective effect. 
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(4) This Bill, if passed, would create 
a precedent for other local authorities 
including the State of Penang for not 
complying with enactments, legalise 
illegal acts, provide immunity for 
offenders and passing legislation im 
posing a charge on the general public 
with retrospective effect." 

Ini legal opinion saya ada dapat 
ialah berkenaan Bill ini. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, berikut peraturan itu, dengan 
izin: Can the Honourable Member dari 
Kawasan Bagan J ermal bagi nama 
penasihat legal opinion ini? 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Mengikut peraturan 
mana? This is a lawyer who is giving 
me this legal opinion. How can you 
ask for the source of the legal opinion? 
Saya tidak faham apa yang Amat Ber 
hormat mahu tanya. Mana boleh ia 
tanya itu? 

Tuan Speaker: Yang Amat Berhor 
mat minta sebab Yang Berhormat dari 
Bagan Jermal bagi tahu ini legal 
opinion seorang lawyer, saya minta 
Ahli Yang Berhormat dari Bagan 
J ermal menjawab permintaan Yang 
Amat Berhormat. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Tidak ada peraturan 
untuk meminta siapa bagi legal 
opinion. 

Ahli Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Choong Ewe Leong): Ini per 
mintaan sahaja sebab kita mahu tahu 
legal opinion-mahu dapat tahu 
sahaja. Ada banyak lawyers daripada 
Lincoln's Inn, Inner Temple, Middle 
Temple etc., tapi lawyer ini dari mana? 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Di bawah peraturan 
apa Yang Berhormat bercakap? Datuk 
Speaker, kalau mahu cakap, ada dua 
cara: (1) Mengikut aturan dia boleh 
bangun bercakap. (2) Meminta kete 
rangan di mana saya boleh give way 
dia bercakap. Sekarang apa? Peratur 
an mana? 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, berikut peraturan 47 saya minta 

keterangan daripada Ahli Yang Ber 
hormat dari Kawasan Bagan Jermal. 
Ini legal opinion siapa? 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Saya boleh bagi nama 
itu tetapi saya tidak mahu bagi sebab 
saya tahu ini satu tactic Yang Amat 
Berhormat selalu ambil mahu victimise 
orang itu. Saya takutlah orang ini .... 
(gangguan). 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya minta Yang Berhormat Ahli 
Kawasan Bagan Jermal withdraw. Ini 
bukan tactic mahu victimise sesiapa. 
Kita mahu dapat keterangan sahaja 
dari mana legal opinion itu. Kalau apa 
yang dibaca oleh Ahli Yang Berhor 
mat dari Bagan J ermal satu imagina 
tion dia atau 2pa-apa yang tidak ter 
dapat, tetapi di sini dia kata ini legal 
opinion. Ini legal opinion siapa? 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
saya withdraw the word "victimise" 
tetapi saya haraplah ini saya ada 
kuasa. Saya tidak boleh tulis semacam 
ini. Ini seorang lawyer sahaja boleh 
tulis macam ini. 

Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik 
Khalid Ahmad bin Sulaiman): Datuk 
Yang Dipertua, sekiranya Ahli Yang 
Berhormat dari Bagan J ermal tidak 
dapat memberikan nama peguam itu, 
saya min ta Ahli Yang Berhormat tarik 
balik opinion yang telah dibacakan, 
kita di sini mesti mengikut opinion 
daripada Penasihat Undang-undang 
Negeri. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Saya mahu minta Pe 
nasihat Undang-undang Negeri beri 
tahu jikalau saya ada kuasa to refuse 
to give the name of the man who gave 
me the information. 
Penasihat Undang-Undang: 

Datuk Speaker, saya ditugaskan oleh 
Undang-undang untuk menasihat De 
wan Undangan Negeri ini. Jadi tidak 
ada lawyer lain yang boleh memberi 
nasihat walaupun sekiranya Ahli Yang 
Berhormat itu seorang lawyer. Samada 
Ahli Yang Berhormat dari Bagan 
Jermal patut memberi nama lawyer 
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yang telah memberi nasihat kepada 
beliau itu, itu terpulanglah kepada ke 
bijaksanaan beliau sendiri untuk mem 
beri bukti di sini supaya Ahli-ahli di 
sini dapat memikirkan samada nasihat 
itu reliable atau tidak. Kalau beliau 
sendiri simpan nama penasihat itu, itu 
bolehlah kita anggap bahawa pen 
dapat itu ialah pendapat beliau sen 
diri. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Og Yi How): Ini bukan satu legal 
opirion (Ketawa). Logie. Kita mahu 
tanya adakah undang-undang atau 
peraturan-peraturan? 

Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik 
Khalid Ahmad bin Salairan): You 
have been misleading the House. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): I do not want to dis 
close the name of the person who gave 
me that opinion, whether it is a legal 
opinion or other opinions or other 
ideas or information. Have I to dis 
close if somebody gives me the infor 
mation to say that certain people do 
certain things and I say it in the 
Assembly? Do I have to give the name 
of the person? 
Penasihat Undang-Undang: 

Tidak payah, tidak payah disclose, 
tetapi soal orang hendak percaya atau 
tidak, itu terpulanglah kepada Yang 
Berhormat sendiri memikir hendak 
beri ataupun tidak. I hope you under 
stand me. 

Ahli Kawasan Bagan Jennal (Encik 
Ong Yi How): I really do not under 
stand you. I am very sorry. Tolong 
ulang batik dalam Bahasa Inggeris. 
Penasihat Undang-Undang: 

Izinkan saya, Datuk Speaker, untuk 
bertutur dalam bahasa Inggeris untuk 
kesenangan beliau. 

It is not necessary for you to disclose 
the source of information or opinion 
but it is within your discretion. If you 
want the Honourable Members to 
believe so that the opinion has some 
weight, then you may on your own 
accord disclose the name and source. 
So it is up to you. I hope you under 
stand. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Eneik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
this is very clear; I refuse to disclose 
the name of the person who gave me 
the legal opinion because I am merely 
afraid of the consequences that lawyer 
may have to face. And then also, I 
do not have his consent to disclose his 
name here. But if you want me to dis 
close the name of this lawyer, boleh. 
The next time I come to this Assembly 
I will get the consent of this lawyer 
and I will give you his name. Before f 
get this consent I cannot give you his 
name. 

Are you going to stand under Stand 
ing Order or keterangan? 

Ahli Kawasan Datuk Kerarat 
(Datuk Teh Ewe Lim): Minta ke 
terangan. Saya mahu tanya Yang Ber 
hormat dari Kawasan Bagan Jermal 
adakah tidak mendapat kebenaran 
dari penasihat itu? 

Ahli Kawasan Bagan Jermai (Encik 
Ong Yi How): Ya. Datuk Yang Di 
pertua, Jikalau Kerajaan mahu bull 
doze Rang Undang-Undang ini di 
dalam Dewan ini, saya hendak quote 
apa Yang Amat Berhormat selalu ada 
cakap di dalam Dewan ini. Give you 
enough rope to hang yourself. 

Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik 
Khalid Ahmad bin Sulaiman): Small 
man. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): You can call me any 
thing you like. This is giving you a 
very strong tough rope to hang your 
self. Saya akan meminta division ji 
kalau Bil itu dibacakan bagi kali yang 
ketiga. Saya haraplah semua Ahli-ahli 
di dalam Dewan ini search your con 
science if you say yes or no. Sesiapa 
sokong Bil ini macamanalah dia boleh 
jumpa dengan rakyat for whom they 
represent. How are they going to face 
their people? 

Datuk Yang Dipertua, saya harap 
lah Kerajaan boleh withdraw whip 
from the Government; so let every 
body search their conscience and vote 
according to their conscience. This is 
the best way to let everybody decide 
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what they think about the Bill. So I 
hope the Government will withdraw 
the whip. 

Lastly I warn the Government that 
if this Bill is bulldozed through, I am 
going to High Court to obtain an in 
junction. 

Ahli Kawasan Bayan Lepas (ncik 
Khalid Ahmad bin Sulaiman): Keep 
your word. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): I myself will go to the 
High Court to obtain an injunction for 
this Bill, and then the name of the 
lawyer who gave me this opinion will 
be known. 

Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik 
Khalid Ahmad bin Sulaiman): Keep 
your word. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): I will keep my word. 

So Datuk Yang Dipertua, saya bang 
kang penuh, keras dan kuat Rang Un 
dang-U ndang ini. Saya tahu Bil ini 
tidak adil dan tidak betul. Sebab 
itu saya mengucapkan terimakasih ke 
pada Tuan Speaker. 
Dewan ditangguhkan pada jam 11.20 
pagi. 
Dewan bersambung semula pada jam 
11.48 pagi. 
Penasihat Undang-Undang: 

Datuk Speaker, Yang Amat Berhor 
mat dan Ahli-ahli Yang Berhormat, 
saya bangun di sini hanya untuk mem 
beri penjelasan di atas dua perkara 
yang dibangkitkan oleh Yang Berhor 
mat Ahli Kawasan Bagan Jermal. 

Perkara pertama ialah, beliau telah 
pun berkata bahawa Clause 7 Enak 
men ini adalah bercanggah ataupun 
berlawanan dengan peruntukan dalam 
Seksyen 68 (1), Municipal Ordinance 
S.S. Cap. 133. Pada pendapat saya 
pendapat itu adalah tidak betul, iaitu 
Clause 7 tidaklah berlawanan dengan 
Seksyen 68 Ordinan Perbandaran Bab 
133. Clause 7 bertujuan untuk menge 
cualikan lembaga-lembaga, pegawai 
pegawai lembaga dan juga mana-mana 
pegawai daripada dibicarakan di da 

lam Mahkamah di atas perjalanan 
kuasa-kuasa semasa menyediakan pe 
naksiran terse but. W alhal, Seksyen 68 
Ordinan tersebut membenarkan sesia 
pa yang tidak puas hati dengan pe 
naksiran atau assessment yang dibuat 
oleh Lembaga merayu kepada Mah 
kamah Tinggi, tetapi dengan tiga sya 
rat. Syarat yang pertama ialah 
cukai itu mesti dibayar terlebih da 
hulu. Syarat kedua, ia mestilah me 
masukkan bantahan atau objection 
mengikut undang-undang ini iaitu to 
exhaust the local remedy first. Syarat 
ketiga ia kenalah memasukkan rayuan 
dalam Mahkamah Tinggi dalam masa 
10 hari selepas rayuan itu ditolak oleh 
Lembaga. Jadi itulah sebab yang di 
katakan bahawa Clause 7 tidak ber 
canggah dengan Scksyen 68 Ordinan 
itu. Oleh yang demikian Ordinan itu 
tidaklah perlu dipindakan. 

Perkara yang kedua dimana beliau 
telah berkata bahawa beliau akan 
mengambil injunction jikalau Bil ini 
diluluskan. Di sini untuk maklumat 
beliau. tidaklah boleh ia membuat de 
mikian terhadap Assembly tetapi beliau 
bolehlah membawa kes ini ke dalam 
Mahkamah memohon satu declaration 
kepada Mahkamah bahawa undang 
undang ini dibuat oleh Dewan Un 
dangan Negeri ini mengikut kuasa yang 
tidak diberi oleh Perlembagaan Per 
sekutuan tetapi beliau boleh, kalau 
beliau mahu, selepas undang-undang 
diluluskan meminta injunction daripada 
High Court supaya Lembaga itu tidak 
boleh menjalankan kerjanya. Tetapi ini 
juga terpulanglah atas merits of each 
case. 

Ahli Kawasan Bagan Jermai (Encik 
Ong Yi How): lt is for the High Court 
to decide? 
Penasihat Undang-Undang: 

Ya, on the merits of the case. 
Datuk Speaker, pada pendapat saya 

lagi, bahawa Dewan Undangan Negeri 
ini mempunyai kuasa mutlak untuk 
meluluskan Rang Undang-Undang ini 
kerana Section 74, Perlembagaan Ma 
laysia membenarkan Undangan Negeri 
membuat undang-undang di atas per  
kara-perkara yang disebutkan di dalam 
9th Schedule of the State List, di bawah 
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perkara 4 yang berbunyi: "Kerajaan 
Tempatan luar daripada Wilayah Per 
sekutuan?-dalam bahasa Inggeris, 
Local Government outside Federal Ter 
ritory-"berkenaan pentadbiran Kera 
jaan Tempatan dan juga kutipan cukai 
pintu dan lain-Iain lagi". Jadi di sini 
pastilah bahawa Dewan Undangan Ne 
geri ini berkuasa membuat undang 
undang tersebut. Berkenaan dengan Bil 
ini samada adil-maknanya tidak 
illegal atau tidak adil, di sini saya 
sukalah menerangkan bahawa undang 
undang itu ditujukan kepada semua 
manusia di dalam Negeri ini sama 
setaraf, tetapi kalau undang-undang itu 
akan memberi munafaat atau nikmat 
kepada segolongan besar rakyat un 
dang-undang itu adil walaupun kecil 
bilangan rakyat tidak puas hati. 

Saya harap Yang Berhormat Ahli 
dari Bagan J ermal faham bahasa Me 
layu saya. Kalau tidak saya akan beri 
dalam bahasa Inggeris. Faham atau 
tidak? 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Y; How): Tidak penuh. (ketawa) 
Saya faham apa Yang Berhormat ca 
kapkan tetapi masa saya datang sini 
tadi Yang Berhormat sudah cakap 
sebab itu saya faham juga tetapi per 
kara ini saya ingat kuasa Mahkamah 
Tinggi. Dia boleh buat keputusan ji 
kalau kita diampun, tidak faham. It is 
for the High Court to decide. 

Ahli Kawasan Bukit Tambun (Encik 
Ng Swee Ching): Datuk Speaker, saya 
ambil peluang ini berbahas Rang Un 
dang-Undang di sini di dalam Dewan 
dan saya tidak sangka Ahli-ahli di se 
belah sana semua boleh sokong Bil 
yang dibawa tadi boleh jalan terus 
dan diluluskan. Inilah, Datuk Speaker, 
di sini juga saya hendak bangkang 
Bil ini. 

Datuk Speaker, saya mgm mem 
bangkang akan satu Rang Undang 
Undang yang dikemukakan oleh De 
wan ini, iaitu Rating Validation Enact 
ment 1976. Kegiatan Lembaga Pulau 
Pinang itu memang tidak sah dan tidak 
dapat diamalkan kerana ia bertenta 
ngan dengan Undang-Undang Per 
bandaran (Municipal Ordinance). 

Rakyat Pulau Pinang amat memer 
hatikan pimpinan Ketua Menteri ber 
kenaan dengan perkara yang tersebut 
di atas. Datuk Speaker, walaupun 
Rang Undang-Undang itu akan ber 
tentangan dengan Undang-Undang 
Perbandaran, namun demikian, Kera 
jaan Pulau Pinang masih memberi so 
kongan pada Lembaga itu dan Kera 
jaan tidak hendak mengambil per 
hatian dan terus menjalankan kegiatan 
yang tidak pernah didengar di negeri 
negeri yang demokratik. Sebagai se 
buah negeri yang demokratik, Kera 
jaan dan rakyat kita perlu patuh ke 
pada Rukunegara. Satu daripada lima 
prinsipnya ialah Keluhuran Perlem 
bagaan. Ini menunjukkan kegiatan Ke 
rajaan Negeri telah melanggar Ru 
kunegara serta melarikan dari pihak 
yang meninjau kegiatan yang tidak 
sah itu. 

Datuk Speaker, jika Kerajaan Ne 
geri ingin mengemukakan Bil itu, ia 
hams adakan perubahan dalam Un 
dang-Undang Perbandaran lebih da 
hulu. Tetapi ini akan susah sangat ke 
rana Kerajaan Persekutuan akan me 
merlukan keterangan tentang per 
langgaran undang-undang oleh Kera 
jaan Negeri. Tindakan Kerajaan Ne 
geri ini akan dipandang sebagai tidak 
mematuhi undang-undang yang dasar, 
dan menjadikan pertentangan antara 
Undang-Undang Persekutuan dengan 
Undang-Undang Negeri. 

Oleh yang demikian, saya merayu 
supaya Kerajaan Persekutuan tidak 
izinkan kelulusan Rang Undang-Un 
dang itu. Rayuan saya ini adalah untuk 
memperlindungi hak rakyat. Sebenar 
nya, kita hanya boleh anggapkan Rang 
Undang-Undang itu sebagai sesuatu 
yang sia-sia sahaja. 

Datuk Speaker, baru-baru ini dalam 
suratkhabar ada memanggil Ahli-ahli 
dalam Dewan kena fikir baik-baik 
akan Undang-Undang itu. Maka saya 
juga fkir Rang Undang-Undang ini 
tidak patut dan tidak sah dalam De 
wan ini. Itu saya bangkang kuat sekali 
dalam Dewan ini. Terima kasih. 

Ahli Kawasan Pengkalan Kota 
(Encik C. Y. Choy): Datuk Speaker, 
dalam ucapan saya sekarang barang 
kali saya tidak boleh bagi keterangan 
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satu atau dua points dalam bahasa 
Malaysia, saya minta izin berucap da 
lam bahasa lnggeris. 

Datuk Yang Dipertua, Rang Un 
dang-Undang ini pada mula pertama 
nya adalah tidak betul dan salah dari 
segi hakikatnya. Rang Undang-Undang 
ini adalah dengan tujuannya hendak 
mengesahkan beberapa penaksiran dan 
kadar-kadar tertentu yang salah yang 
dilakukan oleh pihak Lembaga Pe 
ngurus Kerajaan Tempatan, Pulau Pi 
nang dari sejak beberapa tahun dahulu, 
dan apa yang lebih dahsyatnya lagi 
ialah Rang Undang-Undang ini ialah 
untuk membenar atau mengesahkan 
kutipan kadar-kadar itu. 

Nampaknya Rang Undang-Undang 
ini ibaratny.a adalah hendak melakukan 
dua kesalahan lagi dalam usaha hen 
dak membetulkan satu perkara. Datuk 
Yang Dipertua, this Enactment is a 
case of doing two wrong things to 
make one thing right, because in the 
first place, the valuation is already 
wrong and now we are passing this 
Rating Validation Bill to make the 
wrong thing right. That is why I say 
"doing tw o wrong things to make one 
thing right." Oleh yang demikian ma 
rilah kita bertenang dan berfikir se 
dalam-dalamnya kerana hal ini sangat 
merumitkan. Is the L.P.K.T. Pulau 
Pinang now seeking shelter behind the 
Honourable the Chief Minister's cloak, 
in its present dilemma? Or is it the 
other way round? 

By this Enactment, is the Honour 
able Chief Minister endeavouring to 
shield the illegal acts of the L.P.K.T., 
Pulau Pinang, which are now exposed 
to the ratepayers? 

Sebagaimana jika dipandang dari se 
gi atau sudut yang lain, dan jika Rang 
Undang-Undang ini diluluskan ini ber 
makna negeri-negeri Iain pula akan 
mengambil kesempatan untuk meng 
ikut Rang Undang-Undang ini untuk 
menutup kesalahan-kesalahan yang 
telah dilakukan atau yang akan dilaku 
kan dari semasa ke semasa. 

Jika demikian maka saya menaruh 
harapan dan kepercayaan kep.ada Ke 
rajaan Pusat untuk meneliti dan me 
meriksa demi keadilan. 

Sebagai penutup maka saya suka 
memberitahu yang saya adalah mem 
perolehi mandat dari se bilangan se 
banyak 190 kesatuan-kesatuan yang 
berdaftar di Bandaraya ini selain dari 
pada 4,911 orang selaku pembayar 
cukai di Pulau Pinang untuk menyua 
rakan bantahan dengan sesungguh 
sungguhnya atas perlaksanaan Rang 
Undang-Undang ini yang hanya se 
mata-mata dengan tujuan hendak 
menghilangkan hak mutlak pembayar 
pembayar cukai. 

May I have your permission to speak 
in English? I hold a mandate from 
more than 190 registered associations, 
besides 4,911 individual ratepayers in 
Penang Island to voice their protests 
vehemently against this vexatious 
Enactment, which aims to take away 
the vested rights of the ratepayers. 

Dengan itu saya menyatakan yang 
saya bersungguh-sungguh membantah 
atas Enakmen Pengesahan Kadar, 1976 
ini. 

Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik 
Khalid Ahmad bin Sulaiman): Datuk 
Speaker, saya ingin mengambil baha 
gian dalam perbahasan Enakmen Pe 
ngesahan Kadar, 1976, satu Enakmen 
sepertimana tersebut dalam kepala 
Rang Undang-Undang bagi mengesah 
kan beberapa penaksiran kadar ter 
tentu yang telah dibuat atau seolah 
olah telah dibuat dr bawah peruntukan 
peruntukan Ordinan Perbandaran N.S. 
Bab 133 atau Municipal Ordinance 
S.S. Cap. 133. 

Datuk Speaker, saya menyokong 
Rang Undang-Undang ini dengan be 
berapa sebab yang akan saya huraikan. 
Sejak mulanya penilaian cukai rumah 
telah dibuat oleh Lembaga Pengurus 
Kerajaan Temp.atan Pulau Pinang da 
lam pertengahan tahun lalu, perkara 
ini telah menjadi satu perkara yang 
hangat dibincangkan oleh-boleh di 
katakan-semua gulungan rakyat da 
lam Negeri Pulau Pinang ini. Ada 
kalanya perbincangan-perbincangan ini 
tidak berasas kepada kenyataan yang 
sebenarnya atau telah sengaja di putar 
belitkan dengan maksud yang tertentu. 
Pagi ini juga kita telah mendengar dari 
Pihak Pembangkang mengatakan ke 
nyataan yang tidak tepat atau kita 
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katakan dalam bahasa Inggeris half 
truths and twisted and misrepresented 
statements and facts which are fully 
based on sheer ignorance of the issue 
which are under debate in this or 
ganised House. Datuk Speaker, ini ada 
lah perkara biasa daripada Pihak Pem 
bangkang yang tidak bertanggung 
jawab. 

Datuk Speaker, tujuan besar untuk 
penilaian semula oleh Lembaga Pe 
ngurus Kerajaan Tempatan Pulau Pi 
nang ialah untuk menyelaraskan suatu 
senarai cukai perumahan yang mena 
sabah dan seragam atas nilai-nilai bar 
ta di Pulau Pinang dan kita semua, 
Datuk Speaker, bersetuju bahawa nilai 
harta untuk assessment yang ada se 
belum tahun sudah atau tahun ini tidak 
mencerminkan nilai harta pada masa 
sekarang. Di sini saya suka menegas 
kan bahawa bantahan-bantahan yang 
dibuat bukan sebenarnya daripada gu 
lungan rakyat biasa tetapi ialah dari 
pada mereka yang sebilangan kecil 
yang mempunyai harta dan yang telah 
menikmati bayaran cukai yang sangat 
rendah dan telah mendapat concession 
beberapa puluh tahun yang lalu. Pada 
pendapat saya, Datuk Speaker, ke 
banyakan rakyat terutamanya di luar 
bandar menyokong penilaian semula 
cukai tersebut. 

Datuk Speaker, saya tidak bersetuju 
dengan pendapat yang sengaja hendak 
mengelirukan fikiran orang-orang ra 
mai, iaitu dengan penilaian semula 
cukai perumahan maka tuan-tuan ru 
mah dengan sewenang-wenangnya akan 
naikkan sewa rumah mereka oleh ke 
rana pihak penyewa dilindungi oleh 
Lands Tribunal. Jadi, Datuk Speaker, 
alasan ini hanya satu alasan yang 
kosong. 

Datuk Speaker, selama ini boleh di 
katakan rakyat Pulau Pinang adalah 
terlibat di dalam cara kutipan cukai 
rumah yang tidak mengikutkan per 
untukan-peruntukan Municipal Ordi 
nance according to the letter of the 
law oleh sebab bukan mereka meng 
anggap cukai-cukai tersebut adalah 
menasabah atau fair assessment. Seba 
liknya cukai-cukai tersebut terlalu ren 
dah dan nilai harta merekapun tidak 
mengikut market value at the material 

time. Jadi untuk membetulkan irre 
gularities ataupun bukan kesalahan 
atau kesilapan yang dibuat oleh 
L.P.K.T., maka Kerajaan Negeri mem 
bawa Rang Undang-Undang supaya 
cara-cara kutipan dapat dilaksanakan 
dengan sempurna. 

Datuk Speaker, jangan Dewan ini 
salah anggap bahawa dengan kelulusan 
Enakmen ini maka Dewan ini sudah 
bersetuju dengan kadar cukai 28% atau 
with an assessment rate of 28], yang 
telah ditetapkan oleh Lembaga Pengu 
rus Kerajaan Tempatan. Rang Undang 
Undang ini untuk dipertimbangkan di 
dalam Dewan Undangan Negeri ialah, 
seperti apa yang dijelaskan oleh Yang 
Amat Berhormat Ketua Menteri, untuk 
mengesahkan beberapa penaksiran dan 
kadar tertentu. Datuk Speaker, ada se 
tengah-setengah gulungan yang berkata 
Rang Undang-Undang ini adalah im 
moral ataupun yang telah dikatakan 
oleh Ahli Yang Berhormat Pekan Bu 
kit Mertajam scandalous. Saya ingin 
mengetahui dari pihak Pembangkang 
apakah yang immoral di atas apa yang 
dibuat oleh Kerajaan Negeri? Jikalau 
berdasarkan argument kita dari segi 
adakah tindakan ini moral ataupun 
immoral ataupun highly improper atau 
pun illegal, maka saya ingin mengesah 
kan di sini bahawa perbuatan ini ada 
lah bertanggungjawab untuk menye 
lamatkan rakyat Pulau Pinang dan 
satu perkhidmatan yang perlu atau di 
kehendaki oleh rakyat seperti Lem 
baga Pengurus Kerajaan Tempatan 
Pulau Pinang adalah satu perbuatan 
yang paling moral dan responsible. 

Saya, Datuk Speaker, menganggap 
pihak-pihak yang membangkang Rang 
Undang-Undang ini semata-mata suka 
melihat Lembaga Pengurus Kerajaan 
Tempatan hancur dan dengan itu rak 
yat akan menerima kesusahan yang 
buruk dan pihak pembangkang dapat 
menangguk di air yang keroh. Datuk 
Speaker, inilah satu keadaan yang di 
tunggu-tunggu oleh anasir subversif 
yang suka melihat negeri ini dan ne 
gara Malaysia kucar-kacir. 

Akhirkata, Datuk Speaker, saya me 
nafikan apa yang telah dikatakan oleh 
Yang Berhormat dari Kawasan Pekan 
Bukit Mertajam bahawa Rang Un- 
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dang-Undang ini memberikan kuasa 
muktamat kepada Lembaga. Saya ber 
harap pihak pembangkang telah men 
dengar penjelasan yang telah diberikan 
oleh Yang Berhormat Penasihat Un 
dang-Undang bahawa Dewan ini ada 
lah kuasa untuk membuat Rang Un 
dang-Undang ini mengikut Artikel 
74 (2) Perlembagaan Malaysia. 

Ahli Kawasan Tanjong Bungah 
(Encik Khor Gark Kim): Datuk Yang 
Dipertua, saya ingin mengambil baha 
gian dalam perbahasan ini mengenai 
Rang Undang-Undang Pengesahan Ka 
dar, 1976. 

Pelaksanaan semula yang dibuat 
oleh L.P.K.T., Pulau Pinang semenjak 
pertengahan tahun 1975 kononnya te 
lah membangkitkan banyak kontro 
versi di antara rakyat-jelata di Pulau 
Pinang. Hampir-hampir setiap hari, 
issue ini dikemukakan dalam akhbar, 
dalam perbincangan kedai kopi dan 
lain-lain pengumpulan peribadi. Kita 
telah mendengar pengaduan dan ban 
tahan. Kita telah diberitahu sungutan 
dan kesusahan. Kita telah juga men 
jumpai banyak akibat-separuh, fakta 
fakta dan angka-angka yang dipersem 
bahkan dengan buruk serta pemutar 
balikan fakta. Oleh kerana issue ini 
dikemukakan dalam Dewan ini, saya 
berharap ianya boleh diatasi supaya 
satu keputusap betul boleh diambil da 
lam kepentingan terbaik bagi rakyat 
jelata, negeri dan negara, dan bahawa 
rakyat jelata di Pulau Pinang bol~h 
mempunyai satu pemahaman yang le 
bih baik tentang issue ini dalam per 
spektif wajarnya. 

Datuk Yang Dipertua, tujuan utama 
Perlaksanaan Penilaian-Semula ini, 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tem 
patan telah menerangkan, ialah untuk 
mendapati satu penilaian wajar dan 
konsisten untuk harta-harta di Ban 
daraya Georgetown, bertujuan menca 
pai satu keseragaman yang lebih besar 
dan mengurangkan kepincangan dan 
ketaksamarataan. Kepincangan dan 
ketaksamarataan telah dibangkitkan 
dengan separuhnya oleh kerana tidak 
terdapat sa tu perlaksanaan penilaian 
semula yang wajar bagi harta-harta 
semenjak tahun 1959. Semasa kala 16 
tahun ini, nilai-nilai harta telah me 

ningkat dengani pesat dan banyak harta 
baru telah dibangkitkan. Misalnya, se 
buah rumah berderet dikenakan satu 
penaksiran kira-kira $350, sedangkan 
untuk sebuah rumah berkembar yang 
lebih baik dan yang didirikan 5 tahun 
lalu dan juga diduduki oleh pemilik 
nya, penaksiran sebelum ulangkaji ia 
lah hanya kira-kira $250. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Di atas peraturan ber 
kenaan baca ucapan, nampak saya 
lima minit beliau baca tidak tunjuk 
kepada Tuan Speaker, sekalipun tidak. 
Dia baca satu-satu. Kalau dia baca 
pendek ini tidak mengapa, tetapi dia 
baca tidak tunjuk kepada Tuan Spea 
ker. Saya haraplah Tuan Speaker bo 
leh angkat keputusan itu. Saya baca, 
tetapi saya tunjuk Tuan Speaker. 

Ahli Kawasan Tanjong Bungah 
(Encik Khor Gark Kim): Ini men 
datangkan ketakadilan, oleh kerana 
bukan sahaja rumah berderet ialah le 
bih murah dan boleh mendapati hanya 
satu penyewaan yang lebih rendah, te 
tapi penghuninya juga tidak menerima 
sebarang perkhidmatan yang lebih ba 
nyak daripada Kerajaan Tempatan 
berbanding dengan penghuni-penghuni 
rumah berkembar. 

Akibat kepincangan dan ketaksama 
rataan ini, didapati pengaduan dan ke 
sedihan. Kelambatan lanjutan bagi per 
laksanaan penilaian segala ini akan ha 
nya melanjutkan keadaan tidak adil ini 
dan tidak akan membantu menyelesai 
kan masalah itu sekali. Juga, adalah 
mungkin bahawa sementara ekonomi 
menjadi lebih cemerlang, trend inflasi 
akan dengan lambatnya bermula se 
mula dan satu perlaksanaan penilaian 
semula yang dilewatkan akan hanya 
mengakibatkan dalam nilai-nilai ta 
hunan yang lebih tinggi, dan lantaran 
itu penaksiran yang lebih tinggi untuk 
rakyat jelata membayar. 

L.P.K.T., Pulau Pinang mesti dipuji, 
lantaran itu, oleh kerana ianya mem 
punyai keberanian menjalankan usaha 
ini untuk menjalaskan kekeliruan yang 
tertinggal untuk begitu lama, walau 
pun prospek tertentu untuk menjadi 
amat tidak popular. Sepertimana Per 
dana Menteri baru kita telah menyata 
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kan kita mesti bersedia menjalankan 
kewajipan-kewajipan kita yang mung 
kin merupakan tak sedap dan tidak 
popular. 

Keperluan penilaian semula ini dan 
kepincangan dan ketidaksamarataan 
lalu ialah, malangnya, tidak diterang 
kan dengan memadai kepada rakyat 
jelata sebelum seluruh perlaksanaan 
penilaian semula dijalankan. Kesilapan 
oleh L.P.K.T. itu supaya menyediakan 
dirinya sendiri dengan wajarnya dan 
sesuainya bagi perlaksanaan itu, telah 
sebenarnya menyumbangkan kekeli 
ruan tiba-tiba dan keadaan mencemas 
kan dalam orangramai. 

Bagaimanapun, Datuk Speaker, ka 
lau kita mengkaji dengan lebih teliti 
dan lebih adil mengenai seluruh per 
laksanaan oleh L.P.K.T. itu, terdapat 
lah setengah prinsip-prinsip asasi yang 
ianya telah digunakan untuk menyam 
paikan kepada senarai penaksiran yang 
dicadangkan. 

Pertamanya, Nilai Penyewaan Pa 
saran Terbuka (OMRV) yang sedang 
digunakan untuk mendapati nilai ta 
hunan baru itu, akan berdasarkan bu 
kan atas nilai penyewaan tertinggi bagi 
rumah-rumah serupa, bahkan ianya di 
dasarkan kepada satu penyewaan me 
nasabah dan biasa dan nilainya harus 
disokong oleh burhan. 

Keduanya, harta-harta yang sedang 
ditaksirkan semula dibahagikan ke da 
lam 4 kelas dengan konsesi setinggi 
seperti 85], untuk rumah-rumah di 
bawah Kelas IV, 50%, untuk rumah 
rumah di bawah Kelas III, dan 25%, 
untuk rumah-rumah di bawah Kelas 
II. Idea-nya ialah mencukaikan lebih 
banyak daripada pemilik harta yang 
lebih kaya itu dalam kelas I dan Kelas 
II dan mensubsidikan orang berpen 
dapatan lebih rendah yang lebih mis 
kin terutamanya orang dalam Kelas 
IV. Menurut angka-angka yang diper 
olehi, di dalam sejumlah lebih daripada 
26,000 harta yang sedang ditaksirkan 
semula, kira-kira setengah iaitu lebih 
kurang 13,000 di bawah Kelas III, dan 
kira-kira 5,000 yang lain di bawah Ke 
las IV. Saya berharap Yang Amat Ber 
hormat Ketua Menteri boleh membe 
kalkan kita dengan satu jadual terper 

inci mengenai angka-angka ini supaya 
mempersembahkan satu gambar yang 
lebih baik bagi seluruh perlaksanaan 
penilaian semula. 

Tentulah, Datuk Yang Dipertua, sa 
tu usaha yang telah tertinggal untuk 
begitu banyak tahun tidak merupakan 
senang atau sedap untuk mengatasi se 
kali. Dalam senarai penaksiran Kelas 
I itu, pemilik-pemilik yang tidak me 
nikmati sebarang konsesi sekali, ter 
dapatlah juga orang yang menghadapi 
kesusahan membayar bayaran yang di 
tambahkan. Buruk sekali, ramai pe 
milik rumah-rumah dan kedai-kedai 
tahun pre 1948 menerima satu per 
tambahan yang terlalu lampau dalam 
penaksiran mereka, segelintirnya se 
tinggi seperti 1,000%. Ramai di an 
taranya, dengan tidak memperdulikan, 
menyambung beban ke atas tenan-te 
nan dan subtenan-subtenan yang la 
zimnya orang yang lebih miskin yang 
tidak berkernampuan membayar per 
tambahan-pertambahan tiba-tiba sede 
mikian. Inilah kesilapan kedua yang 
serius yang telah dibuat oleh L.P.K.T. 
dalam perlaksanaan itu. 

Dari segi keadilan, lantaran itu, su 
ngutan dan kesusahan bagi semua rak 
yat jelata yang dipengaruhi dengan 
masaalah ini harus didengar dan peng 
ubahsuaian relevant mesti dibuat. De 
ngan tujuan ini, sesiapa yang dipenga 
ruhi oleh perlaksanaan ini telah diberi 
tahukan oleh L.P.K.T. dan Yang Amat 
Berhormat Ketua Menteri supaya 
membuat rayuan kepada Lembaga itu 
untuk pertimbangan. Kemaskini, saya 
memahami bahawa di antara lebih da 
ripada 26,000 kes penaksiran semula 
itu, lebih daripada 50], telah mem 
buat rayuan kepada L.P.K.T. Menge 
nai perkara ini, saya berharap Yang 
Amat Berhormat Ketua Menteri boleh 
menjelaskan itu dengan selanjutnya 
juga. 

Datuk Yang Dipertua, supaya men 
capai satu senarai penaksiran yang 
adil dan saksama yang boleh diterima 
oleh rakyat jelata, dari segi kewangan 
atau tidaknya, dan supaya mengelak 
kan kesusahan yang tidak patut itu, ra 
yuan-rayuan ini bukan sahaja merupa 
kan mustahak tetapi adalah perlu un 
tuk seluruh perlaksanaan itu. Melalui 
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persidangan rayuan ini, orangramai 
yang telah dipengaruhi akan mampu 
menyatakan pendapat-pendapat mere 
ka dan menyebutkan sungutan dan ke 
susahan mereka dengan lansung kepa 
da Lembaga Kerajaan Tempatan. Da 
lam ertikata ini, setiap kes pengaduan 
ialah sepenting seperti sebarang kes 
yang lain dan semua keterperincian 
bantahan dan pengaduan mesti dira 
kamkan. Saya merasa kesal apabila 
mendengar bahawa terdapat penga 
duan terhadap sikap birokratik dan 
perasaan tidak bersimpati yang diper 
lihatkan oleh Lembaga terhadap sege 
lintir orangramai yang menghadiri per 
sidangan. Saya ingin mengambil pe 
luang ini supaya mengingatkan Lem 
baga ini, bahawa bukan sahaja terha 
dap rayuan penilaian semula ini tetapi 
juga pengaduan semacam ini mesti se 
muanya dianggap dengan seriusnya. 

Datuk Yang Dipertua, pada masa 
sekarang, dalam proses mencapai satu 
senarai yang adil dan boleh diterima, 
kita sedang mengalami dengan tepat 
nya satu proses demokratik yang se 
benar dan secara langsung. Setiap 
orang yang dipengaruhi diberi satu 
peluang untuk mengadu : Setiap su 
ngutan didengar dan setiap kes ke 
susahan dirakamkan. Adalah ke 
wajipan dan tanggungjawab Pengerusi 
dan Ahli-ahli Lembaga, selepas semua 
persidangan rayuan, membuat semua 
penyelarasan dan pengubahsuaian 
yang perlu dalam senarai penaksiran 
yang dicadangkan. Kalau perlu, kadar 
28, untuk masa ini harus dikurang 
kan dengan lebih, dan setengah harta 
harus dikelaskan semula supaya se 
pertimana yang telah dijanjikan oleh 
Yang Amat Berhormat Ketua Men 
teri, tiada kesusahan yang tidak patut 
akan disebabkan. 

Fungsi asas Kerajaan Tempatan 
ialah menyediakan perkhidmatan dan 
kemudahan sosial dan sivik yang 
sesuai dan memuaskan dengan pe 
nyatuan Majlis-majlis Tempatan serta 
dengan gaji yang ditingkatkan dan 
inflasi kuantiti wang tambahan yang 
besar diperlukan oleh kerana kedua 
L.P.K.T. Pulau Pinang telah pada 
masa ini meliputi kawasan-kawasan 
yang amat lebih luas dan untuk me- 

nyediakan perkhidmatan dan ke 
mudahan sosial dan sivik yang tidak 
pernah disediakan kepada banyak 
kawasan <lulu. Tetapi saya ingin me 
nunjukkan kepada Kerajaan Tempatan 
serta Dewan ini bahawa tujuan utama 
melaksanakan penilaian semula itu 
tidak patut mendatangkan satu per 
tambahan kewangan supaya meliputi 
perbelanjaan tambahan yang diperlu 
kan. Adalah dasar Kerajaan Per 
sekutuan untuk menyusun semula 
Majlis-Majlis Tempatan dan me 
nyediakan perkhidmatan dan kemu 
dahan sosial dan sivik kepada rakyat 
jelata terutamanya kepada rakyat 
jelata di kawasan luarbandar. 

Behanan kewangan tambahan se 
demikian harus lantaran itu dijunjung 
terutamanya oleh Kerajaan Perseku 
tuan supaya membuat penyusunan 
semula Kerajaan Tempatan dengan 
lebih tahan dan lebih bermakna ke 
pada rakyat jelata. 

Kita rakyat jelata di Pulau Pinang 
merasa mujur oleh kerana baru-baru 
ini salah seorang Ahli Parlimen kita 
telah dilantik sebagai Setiausaha Par 
limen kepada Kementerian Kerajaan 
Tempa.tan semasa beliau harus meng 
ikuti dasar Kerajaan mengenai Kera 
jaan Tempatan, saya berharap beliau 
boleh memahami kesusahan dan kesu 
li'an rakyat jelata itu dan akan menge 
sahkan beliau lantaran itu supaya 
menggunakan kebijaksanaannya su 
paya mempengaruhi Kementeriannya 
untuk menyediakan bantuan kewangan 
tambahan dan subsidi dari Kerajaan 
Persekutuan supaya sebarang kesu 
sahan yang telah diramalkan daripada 
perlaksanaan penilaian semula boleh 
dengan senangnya disingkirkan. De 
ngan harta-harta yang telah dinilaikan 
semula, kuasa mernbuat pinjaman oleh 
Kerajaan Negeri di Pulau Pinang telah 
dipertinggikan dengan banyak kali, dan 
saya merasa pasti bahawa beliau akan 
mencari dirinya sendiri dalam satu 
keadaan yang kuat supaya boleh men 
dapat bantuan kewangan tambahan 
ini untuk Pulau Pinang. Supaya men 
capai ini dan supaya menyelesaikan 
masalah lama mengenai penilaian se 
mula ini, lantaran ini, perlaksanaan 
penilaian semula dan persidangan 
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rayuan mesti dibuat dan dengan ke 
lulusan Rang Undang-Undang ini 
maka usaha ini boleh dilaksanakan. 

Datuk Yang Dipertua, untuk ke 
pentingan rakyat jelata dan Negeri ini, 
lantaran itu, saya harus menyokong 
Rang Undang-Undang ini. Terima 
kasih. 

Ahli Kawasan Bagan Dalam (Encik 
T. Subbiah): Saya ingin mengambil 
bahagian atas Rang Undang-Undang 
ini, Datuk Speaker. 

Saya menyokong Bil. ini. Saya 
yakin rakyat akan bersetuju penilaian 
tahunan bagi harta yang ditaksirkan 
oleh Lembaga Pengurus Kerajaan 
Tempatan (L.P.K.T.) Pulau Pinang 
bagi tahun 1975, iaitu tahun yang lalu 
tidaklah membuktikan penilaian ta 
hunan yang ada sekarang. Ada harta 
harta yang tidak dinilaikan semula 
lagi bagi beberapa tahun lepas. Ru 
mah-rumah yang telah dibina se 
belum tahun 1948 yang dikuasai di 
bawah Land Control Act tidaklah 
dinilai atau re-assessed dalam tempoh 
lebih-kurang 30 tahun lepas. Pendek 
kata nilaian tahunan bagi rumah 
untuk tahun 1975 ialah sepatutnya 
nilai bagi tahun 1948 dahulu. 

Walaubagaimanapun juga, dimak 
lumkan bahawa perkhidmatan yang 
diberikan oleh Lembaga kepada rak 
yat adalah sangat lebih atau more 
sophisticated masa tahun 1948. Maka 
perkhidmatan oleh L.P.K.T. yang 
lebih baik hendaklah mendapat ke 
wangan yang lebih untuk memberi 
perkhidmatan yang terbaik dan ke 
wangan itu mestilah ditepati daripada 
pembayar-pembayar taksiran. Sebelum 
tertubuhnya Pihak Berkuasa Air 
(P.B.A.) Lembaga Letrik Negara 
(L.L.N.) adalah bertanggungjawab 
bagi bekalan air dan letrik. Oleh sebab 
bekalan letrik telah diambil oleh 
L.L.N. dan bekalan air diambil oleh 
P.B.A., hasil pendapatan bagi L.P.K.T. 
telah berkurang. Untuk meneruskan 
perkhidmatannya yang sedang diberi 
kan oleh L.P.K.T., Lembaga itu 
patutlah mendapat bayaran-bayaran 
taksiran daripada tuan-tuan rumah. 
Walaupun bantahan-bantahan tidak 
boleh diberikan pada penilaian di atas 

harta-harta yang dinilaikan oleh 
L.P.K.T., cara yang dikuatkuasa oleh 
Lembaga tersebut telah tidak memuas 
kan hati rakyat. The people are not 
psychologically attuned to expect a 
revaluation now. Juga, kejadian Lem 
baga itu telah menambahkan ke 
susahan-kesusahan yang dikemukakan 
oleh rakyat pada masa inflasi dan 
economic recession ini. Dengan izin, 
Datuk Yang Dipertua: It would have 
been prudent if L.P.K.T. had re 
assessed the annual values in stages 
over certain fixed periods, say, once 
in five years instead of after thirty 
years as has been done now, as a 
result of which the increase which is 
legitimate, appears so obvious and 
visible. 

Adalah saya diberitahu annual 
value tidak serupa di antara sesuatu 
rumah yang serupa yang telah dibina 
oleh seorang contraktor dalam satu 
barisan. Saya hairan macamana pe 
nilaian bagi rumah-rumah tersebut itu 
dibesarkan. Saya tahu keutamaan 
(concession) adalah diberi oleh Lem 
baga sesuatu rumah yang diduduki 
oleh tuan rumah. Jika Lembaga telah 
membuat sesuatu kesalahan Lembaga 
itu patutlah mengakui kesalahan ter 
sebut dan sebaiknya mengambil tin 
dakan yang selanjutnya supaya rumah 
rumah tersebut dinilai lagi. 

Datuk Yang Dipertua, untuk me 
ngurangkan belanjawan L.P.K.T., 
Lembaga sepatutnya mengambil tin 
dakan yang sewajarnya bagi pen 
tadbirannya supaya pengurangan be 
lanjawan dapat dilakukan. 

Dengan izin, Datuk Yang Dipertua, 
I do not think that members of public 
would object to a valuation or a re 
assessment of the annual values as they 
will not expect to pay assessment for 
the 1970 annual values and expect to 
get services of 1976. What I feel we 
ought to do is to get the proportionate 
number of times the annual values had 
been increased. 

Datuk Yang Dipertua, walaubagai 
manapun, untuk meluluskan pihak per 
khidmatan Lembaga untuk rakyat, 
Lembaga tersebut hendaklah mem 
punyai kewangan yang lebih daripada 
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pendapatan Lembaga secara taksiran 
bagi tahun 1975 supaya Lembaga bo 
leh menjalankan tugas-tugasnya de 
ngan tidak payah berhutang. Oleh 
yang demikian saya menyokong Rang 
Undang-Undang ini. 

Ahli Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Choong Ewe Leong): Datuk 
Yang Dipertua, saya hendak mengam 
bil bahagian memberi ucapan sedikit 
atas Rang Undang-Undang ini. Saya 
minta izin jikalau dimana saya tidak 
dapat berbahas dalam Bahasa Kebang 
saan saya minta izin berbahas dalam 
bahasa lnggeris. 

Saya merayu kepada Ahli Yang 
Berhormat di sebelah sana fikir baik 
baik dan berunding serta berbincang 
Rang Undang-Undang ini sebab saya 
nampak banyak orangramai di luar 
dan di dalam negeri ini ada salah fa. 
ham akan tujuan Rang Undang-Un 
dang ini. Saya nampak Rang Undang 
Undang ini adalah penting dan terang. 
Ada Ahli-Ahli berkata kontroversi 
yang ada ialah kontroversi yang berke 
naan dengan Rang Undang-Undang 
ini. Kontroversi itu membangkang ku 
tipan cukai yang tinggi, bukanlah 
membangkang mengutip cukai. Kita 
mahu faham tujuan Rang Undang-Un 
dang ini mahu beri kuasa L.P.K.T. 
kutip cukai pintu dan setahu saya 
orangramai tidak membangkang. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Mana boleh tahu tidak 
membangkang? 

Ahli Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Choong Ewe Leong): Kutip 
cukai pintu orangramai tidak bang 
kang. Orangramai membangkang ku 
tipan cukai pintu yang tinggi. They 
are not opposing the right of collection 
of the assessment. They are opposing 
to the increased assessment. Itu tidak 
sama. Itu kita mesti faham, sayapun 
tidak puashati, tapi saya bukan tidak 
puashati kutip cukai. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Saya minta keterangan, 
Datuk Speaker. Saya tidak bangkang 
perkara berkenaan kutip cukai. Tapi 
saya bangkang Rang Undang-Undang 
ini bagi kuasa tidak ikut Ordinan 61, 
63 dan 64. 

Ahli Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Choong Ewe Leong): If you 
will sit a while I will explain to you. 
Sebab itu ada 101 peratus orang di 
dalam Negeri kita tidak bangkang, pi 
hak berkuasa L.P.K.T. kutip cukai. 
Jikalau kita ada faham di dalam Rang 
Undang-Undang ini kita tahu tujuan 
ini. Tetapi mengikut clause ini jika 
orangramai fikir kutipan cukai terlalu 
tinggi, itu bukanlah kuasa Kerajaan 
Negeri, tetapi pertimbangan boleh di 
buat di dalam Mahkamah. They re 
serve the right of the objector to have 
a fair hearing in High Court to vali 
date the objection. That is a separate 
issue. Itu perkara lain. Ahli Yang Ber 
hormat selalu membangkang. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Tidak. Rang Undang 
Undang ini saya sokong penuh. (keta 
wa). 

Ahli Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Choong Ewe Leong): Saya tidak 
tahu. Saya kasi peluang tetapi Ahli 
Kawasan Bagan Jermal ada berkata 
"keras". Saya diam-diam. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Yang Berhormat ber 
cakap tidak betul. Saya ada menyo 
kong. 

Ahli Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Choong Ewe Leong): Tetapi 
kita mesti pertimbang baik-baik motive 
atau tujuan ini. Jikalau kita tidak lu 
luskan Rang Undang-Undang ini apa 
boleh terjadi? Jika L.P.K.T. langsung 
tidak boleh kutip cukai pintu apa akan 
terjadi? 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Boleh, mana boleh 
tidak boleh jadi. 

Ahli Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Choong Ewe Leong): This is 
the point in question. Jikalau Rang 
Undang-Undang ini tidak diluluskan 
L.P.K.T. langsung tidak boleh kutip 
cukai. Jikalau langsung tidak boleh ku 
tip cukai apalah terjadi dan apalah 
berikut? No services. Tetapi itu boleh 
bagi satu peluang kepada anti-National 
menjahanamkan demokrasi, jahanam 
kan keselamatan kita. Setakat hari ini 
keselamatan kita cukup baik. It is not 
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monstrous and it is not scandalous, 
but it is straight forward and regu 
larizes what has been irregular. Jikalau 
Municipal Ordinance tidak payah beri 
kuasa L.P .K. T. mengutip cukai pintu 
langsung tidak payah kutip cukai pin 
tu-dan oleh sebab itu kita bawa satu 
Rang Undang-Undang macam ini, then, 
that is 'covering-up'. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Adakah kuasa mengikut 
Ordinan ini? 

Ahli Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Cboong Ewe Leong): Ada 
kuasa. 

Tuan Speaker: Saya harap Ahli 
Yang Berhormat dari Kawasan Bagan 
J ermal janganlah ganggu. 

Ahi Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Choong Ewe Leong): Jikalau 
Ahli Kawasan Bagan J ermal duduk 
diam-diam, dengan baik-baik, cuba 
faham ucapan saya dalam Dewan ini, 
barangkali ucapan saya dalam bahasa 
Malaysia kurang baik untuk Ahli Yang 
Berhormat dari Kawasan Bagan Jer 
mal, sebab itulah saya merayu kepada 
Ahli dari Kawasan Bagan Jermal cuba 
lah kuat sikit. Saya tidak tahu boleh 
kuat atau tidak boleh kuat. (ketawa). 

Ahli Kawasan Ayer Itam (Encik 
David Choong Ewe Leong): Jikalau 
L.P.K.T. langsung tidak ada kuasa ku 
tip cukai pintu tetapi Kerajaan Negeri 
hari ini buat Rang Undang-Undang ini 
itulah bolehlah dikatakan 'covering-up', 
tetapi dalam Ordinan, L.P.K.T. ada 
kuasa penuh kutip cukai; tetapi jikalau 
mahu kutip cukai mesti ikut aturan 
dalam Municipal Ordinance. Tetapi 
kita ada faham, jikalau mahu kutip 
cukai pintu mengikut peraturan dalam 
Municipal Ordinance, assessment lists 
kena publish, dan hearing of appeals 
perlu disiapkan dalam satu tahun. Hari 
ini semua orang ada faham. Ini tidak 
betul. 18,000 susah. Therefore it is a 
simple Bill to allow the L.P.K.T. to go 
about, and if there is any objection 
they can object in the High Court. 
For that I fully support the Bill. Sebab 
itu saya sokong sepenuhriya Rang Un 
dang-Undang ini. 

Dewan ditangguhkan pada jam 12.55 
petang. 

Dewan bersidang semula pada jam 2.30 
petang. 

Ahli Kawasan Machang Bubuk 
(Encik Lim Heng Tee): Datuk Spea 
ker, saya ingin minta kebenaran untuk 
mengambil bahagian dalam bahasan 
Rang Undang-Undang ini. 

Datuk Speaker, dalam beberapa bu 
Ian yang lalu, penduduk-penduduk di 
Pulau Pinang telah diganggu dengan 
hebatnya oleh penilaian semula dan 
penaksiran yang dijalankan oleh Lem 
baga Pengurus Kerajaan Tempatan, 
Pulau Pinang mengikut peruntukan 
peruntukan Municipal Ordinan di ba 
wah Local Government (Temporary 
Provisions) Act, 1973. 

Perkara ini telah menjadi begitu sen 
sitif dan berat sebelah sensitive and 
lop-sided-bahawa penilaian semula 
dan penaksiran telah menjadi suatu pil 
yang beracun-a poisonous pill-yang 
semua sekali tidak dapat diterima. Ini 
adalah satu perkara yang menyedibkan 
bagi rakyat dan Kerajaan kita, teruta 
ma sekali Lembaga Pengurus Kerajaan 
Tempatan yang bertujuan baik ini telah 
terjerumus ke dalam satu keadaan yang 
tidak menyenangkan ini. Penilaian dan 
penaksiran memang merupakan satu 
'pil besar'-a big pill ditelan oleh rak 
yat Pulau Pinang a big pill for the 
people of Penang to swallow. Akan 
tetapi kalau kita tidak singkirkan ke 
semua sentimen ini ia akan menjadi 
satu pil yang pahit-a bitter pill dan 
bukan pil beracun sebagaimana disifat 
kan setengah-tengah orang. It is a 
bitter pill rather than a poisonous pill, 
Sir. Pil pahit biasanya merupa satu 
jenis ubat yang baik, walaupun ia su 
sah ditelan, tetapi ianya berguna dan 
perlu bagi sistem tubuh badan kita 
sendiri apabila badan kita kurang sihat. 
Penaksiran lama telah jauh ketinggalan 
zaman out of date dan penuh de 
ngan keadaan yang ganjil and also 
full of anomalies. Ia seperti sebuah 
mesyin yang rosak yang memerlukan 
'overhaul' supaya ia boleh berjalan 
semula dengan baik-baiknya. 
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Datuk Speaker, rakyat Pulau Pinang 

adalah bijaksana dan berakal. Biarlah 
kita ambil peluang ini perhatikan per 
kara ini secara tenang dan objektif. 

Municipal Ordinance menentukan 
penilaian semula dijalankan sekali tiap 
tiap lima tahun, akan tetapi ini tidak 
pernah dilakukan dalam masa yang 
lalu, dan penilaian yang terakhir dija 
lankan dalam tahun 1959, iaitu 18 
tahun yang lalu. It is 18 years out-of 
date. Sebagai akibatnya, kebanyakan 
nilai tahunan adalah ketinggalan zaman 
dan terlalu rendah. Contohnya, rumah 
rumah kedai di sepanjang Penang Road 
dinilai semula 18 tahun yang lalu da 
lam harga yang sangat rendah. Kini, 
nilai dan nilai sewa kedai-kedai ini 
telah meningkat naik 10 kali lipat 
ganda. Akan tetapi oleh sebab ke 
longgaran undang-undang ini, setengah 
tengah penaksiran yang bernilai $70 
ke $80 masih dikutip tiap-tiap tahun. 
Sebaliknya rumah-rumah baru di seki 
tar luarbandar yang sewanya tidak 
sampai } atau ¼ seperti di Penang Road 
ini terpaksa membayar dua hingga 
lima kali lipat ganda, lebih daripada 
kedai-kedai di kawasan bandar. 

Datuk Speaker, ramai orang be 
kerja kuat supaya dapat menyimpan 
cukup wang untuk membeli rumah 
rumah sendiri dan mereka kena mem 
bayar penaksiran yang tinggi. Sebalik 
nya tuan-tuan rumah di kawasan ban 
dar membeli rumah-rumah untuk men 
cari keuntungan, dan mereka kena 
bayar penaksiran yang lebih rendah. 
Tuan Speaker, adakah ini dikatakan 
adil? 

Masih terdapat banyak lagi keadaan 
yang ganjil dalam sistem penaksiran 
ini dan keadaan yang tidak memuas 
kan ini telah berlaku di masa 18 tahun 
yang lalu. Kalau pihak berkuasa tidak 
ambil langkah menjalani penaksiran ini 
dengan serta-merta, bilakah dapat kita 
melakukannya? Apakah kita membe 
narkan keadaan yang ganjil ketidak 
adilan sosial ini terns berlaku? 

Datuk Speaker, matlamat utama 
Barisan Nasional, terutama Parti 
Gerakan, adalah hendak mencipta 
satu masyarakat yang adil dan sak 

sama. Bagaimanakah kita boleh men 
capai kesemua ini, kecuali kita ber 
tindak dengan segera tanpa takut. 

Datuk Yang Dipertua, penilaian se 
mula adalah perlu dan kena pada 
masanya. Revaluation is needed and 
also timely. Tujuan utama penilaian se 
mula ini adalah untuk update-kan 
to bring up to date nilai tahunan ke 
semua harta-benda di Pulau Pinang, 
membawakan keseragaman to bring 
about uniformity dan membetulkan 
keadaan yang ganjil, or to correct 
anomalies. 

Datuk Speaker, memang terclapat 
kesalahan, keadaan yang ganjil clan 
penilaian yang terlalu tinggi dalam 
senarai penaksiran itu. Tetapi Undang 
undang kita telah membenarkan su 
paya ditubuhkan satu Lembaga Pe 
ngaduan an Appeal Board-untuk 
menerima dan menclengar semua 
aduan dan penentangan serta mem 
buat penyesuaian yang mana perlu. 
Dari beribu-ribu kes pengaduan yang 
diterima, didapati bertambahnya pe 
naksiran itu adalah terlalu tinggi. 
Akan tetapi nilai tahunan-annual 
values-yang dijalankan untuk J aba 
tan Nilaian ada!ah adil kerana ia 
bayangkan "open-market rentable 
values". Maka jelaslah bahawa tidak 
ada apa-apa kesalahan dalam peni 
laian ini. Apa yang salah ialah pen; 
laian tidak dijalankan dalam 18 tahun 
yang lalu, satu masa panjang yang 
mengakibatkan keadaan ini. 

Masalah yang kita hadapi sekarang 
ini ialah bukan kita hendak menjalan 
kan penaksiran ini atau tidak. Melain 
kan kita hendak menentukan bagai 
mana hendak menjalankan penaksiran 
semula terhadap harta-harta kita da 
lam satu cara yang adil dan muna 
sabah supaya mengurangkan ke 
susahan rakyat sebanyak mungkin. 
Datuk Speaker, dengan izin our 
problem today is not one of deciding 
whether we want to have or not to 
have a revaluation. Instead, what we 
are concerned with is how to go about 
reassessing the property of ours in 
such a manner that it is fair and rea 
sonable so as to cause as little hard 
ship as possible. 
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Datuk Speaker, Rang Undang-Un 
dang yang dibentangkan kepada De 
wan ini bertujuan untuk mengesahkan 
beberapa penaksiran dan kadar ter 
tentu yang telah dibuat atau seolah 
olah telah dibuat di bawah Peruntukan 
Ordinan Perbandaran N.S. Bab. 133. 
Enakmen ini semata-mata menari 
jalan untuk membetulkan beberapa 
kelonggaran dalam peruntukan-per 
untukan Municipal Ordinance. Lang 
kah ini menjadi perlu oleh kerana 
setengah-tengah procedure tidak me 
ngikut langkahnya atau 'non-com 
pliarce' dalam pentadbiran penaksiran 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tem 
patan. Apakah 'non-compliance"? 
Bagaimana teruk keadaannya? 

Ordinan itu menentukan bahawa 
sebelum senarai kadar itu dapat di 
jalankan ia hams diluluskan or authen 
ticated sebelum akhir tahun 1975. Per 
kara ini tidak dijalankan oleh Lem 
baga Pengurus Kerajaan Tempatan. 
Ia menentukan selanjutnya, apabila 
satu senarai kadar baru dicadangkan, 
Lembaga mesti terlebih dahulu mene 
rima dan mendengar semua pengaduan, 
diadakan pembetulan yang perlu dan 
diluluskan senarai yang dibetulkan 
sebelum ianya dijalankan pada tahun 
berikutnya. Tetapi kedua-dua ini tidak 
dijalankan. 

Datuk Speaker, Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan tidak meluluskan 
senarai kadar bukan kerana ia tidak 
sedarkan atas keperluannya, akan te 
tapi ianya tidak mempunyai masa 
yang cukup untuk mendengar semua 
pengaduan sebelum akhir tahun 1975 
kerana terdapat tidak kurang daripada 
18,000 kes pengaduan. Di antaranya, 
ada kes-kes yang masih membuat pe 
ngaduan walaupun penaksirannya lebih 
rendah daripada yang dahulu. There 
are cases where the landlords, the 
house owners or the property owners 
are required to pay a lower assess 
ment and yet they come forward to 
appeal. Bilangan kes pengaduan se 
demikian tinggi adalah disebabkan 
oleh manipulation beberapa orang 
ahli politik. 

Biar kita perhatikan perkara ini 
dengan secara objektif. Tidak dapat 
dinafikan bahawa Lembaga Pengurus 

Kerajaan Tempatan te!ah melakukan 
beberapa kesalahan. Akan tetapi ini 
semata-mata kesalahan teknikal 
technical mistakes dan Undang-Un 
dang yang tidak menjejaskan kepen 
tingan rakyat. Pada tahun-tahun lalu, 
rakyat agak gembira apabila kesalahan 
teknikal dan Undang-Undang dibuat 
oleh Lembaga Pengurus Kerajaan 
Tempatan. Dan sebab itulah Enakmen 
ini cuba membetulkannya. Mengapa 
kita menyalahkan di atas kesalahan 
kecil di masa yang lalu apabila tidak 
ada orang menderita? Apakah yang 
kita berharap untuk mencapai? 

Tuan Speaker, berbalik kepada se 
narai kadar tahun 1976, telah saya 
kata tadi, oleh kerana Lembaga Pe 
ngurus Kerajaan Tempatan tidak dapat 
menghabiskan kesemua kes peng 
aduan dan meluluskan kadar 1976 
sebelum akhir tahun 1975, maka tidak 
lah halal bagi Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan menjalankan se 
narai Kadar tahun 1976. Oleh kerana 
kesilapan Undang-Undang ini, maka 
tidak mungkin bagi Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan mengutip se 
barang kadar bagi tak:n 1976. 

Datuk Speaker, apakah keadaan 
yang dihadapi oleh Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan? Bagaimanakah 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tem 
patan dapat berfungsi dengan tanpa 
sumber hasilnya? How is the the 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tempatan 
going to function without its main 
source of revenue? Siapakah akan 
bertanggungjawab atas keperluan se 
hari-harian, seperti jalan, longkang, 
sampah, lesen, kesihatan dan lain-lain 
lagi? Menurut anggaran belanja, Lem 
baga Pengurus Kerajaan Tempatan 
akan menanggung satu deficit sebanyak 
$9 juta. Apakah kita ingin Lembaga 
Pengurus Kerajaan Tempatan menjadi 
bankerap juga seperti apa yang telah 
terjadi ke atas bandaraya New York? 
Do you want our Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan to face the same 
financial crisis as what has happened 
to New York City? 

Maka maklurnlah bahawa rakyat 
tidak gembira kerana mereka ter 
paksa membayar kadar yang lebih 
tinggi. Apa yang menyedihkan saya 
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ialah ada orang yang sengaja mem 
burukkan situasi untuk kepentingan 
mereka. Mereka tidak menolong me 
nerangkan keadaan yang benar kepada 
rakyat. Mereka tidak memberi apa-apa 
penyelesaian, melainkan mencari ke 
salahan teknik dan kelonggaran un 
dang-undang untuk menghalang dan 
sabotaj machinery Kerajaan. 'fetapi 
apakah akibat kegiatan mereka itu? 
Apakah mereka boleh beroleh dan 
siapa akan menderita? Tidak elok 
saya katakan. 

Datuk Speaker, Kerajaan Negeri 
menyedari bahawa pelaksanaan pe 
naksiran penilaian bagi tahun 1976 
akan mengakibatkan kesusahan ke 
atas orangramai. Kita semua terlibat 
dalam keadaan yang mencabar ini 
dengan kenaikan harga barang-barang 
dan keadaan ekonomi yang meleset. 
Akan tetapi inflasi dan keadaan yang 
meleset telah memberi tamparan yang 
teruk kepada Kerajaan dan sektor 
swasta juga. Both the Government and 
the private sectors are affected by 
inflation and economic recession alike. 
Kerajaan dan pihak berkuasa tem 
patan juga menghadapi kesusahan ke 
wangan dalam menguruskan hal per 
niagaan dan mengadakan perkhid 
matan kepada rakyat. Bila keadaan 
seumpama ini kunjung menyerang kita 
semua terpaksalah bersama-sama me 
ngikat tali pinggang kita dengan ketat. 

Datuk Speaker, seringkali kita rasa 
bangga dengan mengatakan, "Pulau 
Pinang Memimpin". We are all proud 
to say, "Penang Leads. Di sinilah 
kita sedang melancarkan penilaian se 
mula yang mendahului semua negeri 
yang lain dalam Malaysia yang mana 
pada masa depan akan mengenakan 
perkara ini ke atas rakyat di seluruh 
Malaysia juga. 

Datuk Speaker, untuk mengelakkan 
kesusahan yang melampaui akibat dari 
kenaikan penaksiran itu, pihak yang 
berkuasa patut menimbangkan ke 
mungkinan melaksanakannya dalam 
jangka masa lima tahun supaya be 
banan ini dijelaskan berperingkat-pe 
ringkat oleh rakyat. Ini saya yakin 
tentu akan dapat diterima oleh rakyat. 

Dengan ini, Datuk Yang Dipertua, 
saya mohon menyokong Rang Un 
dang-undang yang telah dibentangkan 
di dalam Dewan ini, Terima kasih. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya ucapkan terima kasih ke 
pada semua Ahli-ahli yang telah meng 
ambil bahagian membahaskan Rang 
Undang-undang ini dan di sinipun 
saya mestilah bercakap saya berasa 
gembira dan bangga terutama sekali 
mereka-mereka yang telah berucap 
menyokongnya dan saya berasa di 
dalam Dewan ini, Datuk Yang Diper 
tua sendiripun boleh faham maca 
mana rakan-rakan saya di sebelah 
Dewan ini telah menunjuk mereka 
sungguh Ahli-ahli rakyat yang ber 
tanggungjawab. 

Saya ingin menyatakan bahawa 
saya sungguh hairan memandangkan 
kepada kurangnya penghargaan objek 
tif-objektif Rang Undang-undang ini 
sepertimana yang ditunjukkan oleh 
pihak Pembangkang. Ini adalah akibat 
dari kekurangan pengalaman, penge 
tahuan, ataupun dengan sengaja meng 
halang proses perundingan dan tugas 
Dewan ini sekurang-kurangnya. 

Datuk Yang Dipertua, adalah sesuai 
bahawa dalam semangat demokrasi 
negara ini rakyat hendaklah membina 
dengan menyampaikan pandangan 
pandangan mereka sepertimana yang 
mereka fikir betul. Semasa beberapa 
bulan yang lalu, Kerajaan telah meng 
ikuti dengan teliti kenyataan Pembang 
kang mengenai kajian kadar hasil yang 
telah dijalankan oleh Lembaga. Di sini 
saya terangkan kepada Yang Ber 
hormat Ahli-ahli Pembangkang iaitu 
bila saya masuk ke Dewan ini, se 
mangat Kerajaan membawa Usul dan 
Rang Undang-undang ini untuk di 
bahaskan di dalam Dewan ini ialah 
sungguh-sungguh mendapati dan tahu 
macamana undang-undang ini adalah 
sesuai atau adil atau bagaimana un 
dang-undang ini boleh membaiki 
masaalah yang timbul di dalam Lem 
baga Pengurus Kerajaan Tempatan di 
masa sekarang. Tetapi bila saya de 
ngar ucapan-ucapan oleh Yang Ber 
hormat Ahli-ahli dari Pembangkang, 
apa yang kita dengar? Ucapan Ahli 
Yang Berhormat daripada Kawasan 
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Pekan Bukit Mertajam adalah dra 
matic; dalam ucapan beliau ada men 
gatakan 'scandalous' illegal', 'immoral', 
'robbing the people', 'daylight robbery'; 
dan di dalam ucapan Yang Berhormat 
dari Kawasan Bagan Jermal 'salah', 
'covering up Bill', 'Watergate, irrita 
ting, dan lain-lain. 'Criminally assaul 
ted' pun ada. Tidak tahu ada rape 
atau tidak. Tetapi Yang Berhormat 
Ahli dari Kawasan Bukit Tambun, 
saya berasa dalam ucapan beliau, be 
liau mestilah bangun berucap di dalam 
Dewan sebab kalau tidak bangun dan 
berucap di sini tidak bolehlah ber 
terus-terang tunjuk di mana beliau 
dalam Dewan ini. 

Yang Berhormat Ahli Kawasan 
Pengkalan Kota, saya fikir, telah tidak 
beberapa banyak kali berucap di 
dalam Dewan ini, tetapi dalam ucapan 
nya beliau berkata tujuan apa yang 
kita bahas hari ini ialah-apa beliau 
kata: "two wrong things to make one 
right thing", atau tidak. 

Saya fikir Yang Berhormat rakan 
rakan sayapun telah bagi keterangan 
di dalam Dewan ini akan tujuan Rang 
Undang-Undang ini yang betul. Ini 
bukan dua perkara salah yang men 
jadi satu keputusan betul. Ini satu ke 
putusan yang jika kita ambil kelulusan 
di dalam Dewan ini, saya fikir semua 
Ahli-ahli Dewan ini boleh balik de 
ngan bangga berjumpa dengan rakyat 
yang kita mewakili, yang kita boleh 
kata hari ini selepas kita berunding, 
bahas dan ambil keputusan, keputusan 
yang kita ambil ialah yang betul adil 
dan untuk faedah rakyat. Saya harap 
Yang Berhormat Ahli-ahli Pembang 
kang bolehlah sungguh-sungguh per 
timbang apa yang saya jawab balik 
dan jika apa yang saya kata di sini 
tidak sesuai, saya harap mereka bukan 
lah boleh membuang mandat yang di 
bawa di sini. 

Saya terima juga Yang Berhormat 
Ahli Kawasan Pengkalan Kota sung 
guh-sungguh seorang Ahli yang ber 
tanggungjawab. Beliau masuk dalam 
Dewan ini dengan mandat sebanyak 
190 lebih kesatuan-kesatuan dan 4,000 
lebih rate-payers dan mestilah beliau 
mengikut mandat-mandat yang beliau 
dapat itu. Mandat-mandat itu, nampak 

saya, lebih berat daripada whips yang 
ada di sini. Apa yang kita ada di sini 
bukan whips, tetapi apa yang kita ada 
di sini ialah satu tujuan sebab semua 
Ahli-ahli Yang Berhormat yang duduk 
di pihak sini, Datuk Yang Dipertua, 
bersetuju dengan dasar yang dijalan 
kan oleh Barisan Nasional. Ini saya 
boleh ulang balik tetapi saya harap 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Peng 
kalan Kota, jika beliau setuju dengan 
apa yang kita bahas di sini, boleh bawa 
balik apa yang kita bahas di sini ke 
pada 190 lebih kesatuan-kesatuan dan 
4,000 orang penduduk-penduduk di 
kawasan beliau dan bagi keterangan 
macamana Undang-undang ini ialah 
bukan sesuatu untuk menjalankan ke 
salahan tetapi ialah sesuatu yang men 
jalankan tugas yang betul untuk mem 
baiki masaalah yang sekarang kita 
ada. Dan saya haraplah Yang Berhor 
mat Ahli-ahli Pembangkang yang lain 
janganlah keras-keras otak dan keras 
keras hati sahaja masuk di sini untuk 
membangkang, tetapi masuklah dalam 
Dewan ini mengikut semangat yang 
mana Tuan Yang Terutama Gabnor 
telah ucapkan di dalam ucapan beliau 
dan pertimbang baik-baik yangmana 
kita sungguh-sungguh boleh bekerja 
bersama-sama untuk faedah rakyat. 

Datuk Yang Dipertua, suara-suara 
yang kita telah dengar adalah mewakili 
berbagai-bagai kumpulan dari orang 
ramai. Telahpun terdapat sungutan 
sungutan dari ahli-ahli politik yang 
terkenal yangmana keinginan mereka 
untuk memainkan perasaan para 
hazirin telah menjadikan mereka lupa 
akan tanggungjawab mereka sebagai 
wakil-wakil rakyat yang terpilih untuk 
membimbing dan memimpin rakyat 
ke arah perundangan yang lebih maju 
dan lebih baru lagi. You must under 
stand. Dengan izin, Datuk Yang Di 
pertua, saya bercakap dalam Bahasa 
Inggeris. There are those who will play 
before the gallery and forget their res 
ponsibilities to the very people who 
elected them. Kerajaan telahpun men 
dengar suara-suara dan hak-hak yang 
dibawa di rasa beberapa bulan yang 
lalu, Kerajaanpun telah mendengar 
suara-suara sungutan mereka-mereka 
yang tidak berpuashati yangmana 
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pandangan biasa mereka di dalam ma 
syarakat adalah untuk menghalang 
Kerajaan pada setiap ketika. 

Saya percaya Ahli-ahli Yang Ber 
hormat akan perhatikan kerapkali 
orang-orang yang tidak berpuashati di 
kalangan kita sentiasa membangkang 
Kerajaan di atas segala tindakan 
yang telah diambil oleh Kerajaan 
untuk membawa perubahan bagi ke 
baikan masyarakat. Akan tetapi, 
Datuk Yang Dipertua, apa yang lebih 
mustahak lagi ialah Kerajaan dan 
saya harap Yang Berhormat Ahli-ahli 
yang bertanggungjawab pun telah me 
nyokong dengan apa yang saya telah 
kata. Kerajaan telah juga memerhati 
kan cara jahat bagaimana ahli-ahli 
politik yang bongkak dan orang-orang 
degil yang tidak berpuashati telah 
membiarkan diri mereka dijadikan alat 
oleh anasir-anasir subversif dan anti 
nasional yangmana tujuan mereka ada 
lah pada setiap masa untuk meng 
halang perjalanan pentadbiran dan 
untuk mencegah structure Kerajaan 
sendiri. 

To make it clear to the Honourable 
Member before he stands up-and I 
am not giving way-what I said is, 
we understand that in a democratic 
society as in Penang which consists of 
many well-known voices-frequently 
taken up in umbrage very often if 
you drop a pin they will challenge you, 
and also by those who are frequently 
malcontent, all these the Government 
can understand. Now, what the Go 
vemment has to take action against, 
and be very careful about-and I am 
sure I have the support of the Honour 
able Members of both sides of the 
House who have the same responsibi 
lities for the safety of the Nation-is 
that what is being said and what is 
being done dramatically and tacitly is 
not being made use of, or they do not 
allow themselves to play into the hands 
of the subversive and anti-national ele 
ments whose objective at all times.. . 
(gangguan). 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
Peraturan 46, berkenaan insinuation. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya tidak terima. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Saya belum beri kete 
rangan lagi. Kita sebagai seorang wakil 
rakyat tentu mahu berucap. Rakyat 
pilih kita untuk bercakap di sini. Apa 
yang kita cakap ialah di dalam merit 
and basis Rang Undang-Undang ini. 
Mana boleh kata kita 'play into the 
hands of the subversive and anti 
national elements'. Inilah yang Chinese 
katakan "Mor-soo-yeu". Kita tidak 
macam itu. Kita tidak anti-nasional. 
Mana boleh kata kita buat begitu? 
Ini tidak betul. 

Tuan Speaker: Saya over-rule. Yang 
Amat Berhormat, sila sambung semula. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, sungguhpun hari ini saya ingat 
hendak bercakap dengan perlahan dan 
ringan, tetapi selepas ini saya mesti 
hentam sekali. (ketawa). 

What I was saying is that the Go 
vernment has been very carefully ob 
serving, and-dengan izin, ini saya 
cakapkan dalam bahasa Inggeris, for 
his understanding what the Govern 
ment and the Honourable Members on 
both sides of this House who are 
equally responsible for the security of 
the nation has got to be careful and 
concerned about is that these state 
ments do not play into the hands of 
the subversive and anti-national ele 
ments whose objective at all times is 
to obstruct the course of administra 
tion and to break down the structure 
of the Government itself. 

Perkataan-perkataan seperti 'akti 
viti haram Lembaga'-'illegal activi 
ties', 'scandalous activities', dan lain 
lain-akan memberi peluang kepada 
anasir-anasir yang ada. Sebab itu, 
saya harap bukan sahaja Ahli-ahli 
Yang Berhormat Dewan ini sahaja, 
tetapi sesiapapun yang ingin hendak 
memimpin rakyat kita jagalah sedikit 
dengan perkataan yang mereka bawa 
dalam masaalah ini. 

Datuk Yang Dipertua, apakah se 
benarnya yang sedang kita hadapi se 
karang? Penintukan-peruntukan Per 
lembagaan bagi sebuah Dewan Un 
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dangan Negeri, 26 (1), mengikut Per 
lembagaan Persekutuan 74 (1), ialah 
untuk membolehkan wakil-wakil rak 
yat yang terpilih merumuskan undang 
undang dari masa ke semasa untuk 
membuat masyarakat bergerak dengan 
sepenuhnya. The Constitutional provi 
sions of the State Assembly as backed 
up by the provisions of the Federal 
Constitution enables the duly elected 
representatives of the people in this 
Assembly to pass laws and thus to for 
mulate those laws from time to time 
in order to make the society function 
properly. Sebab itu apa yang telahkita 
bahas dan apa keputusan yang kita 
ambil di sini ialah keputusan yang se 
suai, keputusan yang berikut Perlem 
bagaan dan keputusan yang betul; 
bukan keputusan yang salah. 

I am taking up the issue that we are 
not trying to another wrong to correct 
what has perhaps been improperly 
done. What we are doing is taking a 
right action, a proper action, a consti 
tutional legal action in order to pro 
vide for the better functioning of our 
society, organisations and institutions 
serving the needs of our society. 

Datuk Yang Dipertua, sebab itu 
tanggungjawab-tanggungjawab dengan 
Dewan Undangan ini adalah untuk 
membuat undang-undang baru sede 
mikian untuk menemui keadaan-ke 
adaan apabila ianya berlaku di dalam 
sesebuah negara yang sedang memba 
ngun. Tugas-tugas kita di sini ialah 
juga untuk mengulangkaji dan memin 
da undang-undang sebegini telah di 
buat supaya menjadi undang-undang 
yang membimbing dan membetulkan 
nasib masyarakat kita dan dapat me 
menuhi dengan adil dan saksama ke 
perluan masyarakat dari masa ke se 
masa. 

Datuk Yang Dipertua, Municipal 
Ordinance telah dibuat pada lhb June, 
tahun 1913. Saya ingat barangkali se 
orang ahli sahaja yang ada di sini, pada 
masa itu berumur 1 atau 2 tahun. 
Municipal Ordinance. dibuat pada 1hb 
June 1913 dan merupakan satu su 
sunan undang-undang yang membawa 
dengannya pengertian orang-orang Bri 
tish dalam masa penjajah dalam kema 
Juan mereka terhadap fungsi municipal 

atau pihak berkuasa tempatan di masa 
itu. Undang-undang municipal ini te 
lah dipinda dari masa ke semasa dan 
selepas lebih dari 20 tahun telahpun 
timbul satu pendapat bahawa undang 
undang municipal, ini sekarang tidak 
mencukupi dan tidak lagi sesuai untuk 
membimbing atau berkhidmat kepada 
masyarakat Malaysia yang merdeka. 
Therefore it is very necessary for us to 
distinguish whether what we are doing 
here is progressive or retrogressive and 
I am very surprised that those who pre 
tend to be progressive in their ideas 
are fighting for the old reacionary 
colonial rules. I hope that we have 
passed that stage. And it may already 
come as a surprise to Honourable 
Members that the date was 1913 
perhaps if you had been given a post 
ponement or adjournment earlier, you 
could have researched that out. Datuk 
Yang Dipertua, serupa itu jugalah pe 
ngalaman di dalam Malaysia yang mer 
deka dalam memperkenalkan Kerajaan 
Tempatan. Mengikut corak penga 
laman, orang-orang British telah me 
nunjukkan dengan jelasnya bahawa 
perlulah diadakan penyusunan semula 
Kerajaan Tempatan supaya mengikuti 
keadaan-keadaan yang sesuai dan ber 
kaitan dengan keadaan dan keperluan 
masyarakat orang-orang Malaysia sen 
diri. What we have to consider now is 
whether the laws or the provision of 
the Municipal Ordinance drafted so 
many years ago in the light of expe 
rience and needs are no longer perti 
nent to the Malaysian society. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Repeal? 

Ketua Menteri: It has been repealed. 
We will come to that. 

Sebab itu Kerajaan Pusat, Datuk 
Yang Dipertua, telah membentangkan 
Akta Peruntukan Sementara pada 30hb 
Ogos, 1973 untuk membolehkan pe 
nyusunan semula pihak-pihak berkuasa 
tempatan supaya dapat memberi pen 
tadbiran dan perkhidmatan Kerajaan 
Tempatan yang lebih berkesan dan ce 
kap lagi bagi penduduk-penduduk di 
dalam kawasan-kawasan Kerajaan 
Tempatan. Datuk Yang Dipertua, le 
bih-lebih lagi Kerajaan Pusat telah 
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mengambil langkah-langkah untuk 
membatalkan atau repeal undang-un 
dang municipal dan ini telah dilakukan 
pada bulan March, tahun 1976, dengan 
keluaran Akta Kerajaan Tempatan. 
Sungguhpun Akta ini telah diluluskan 
oleh Parlimen pada bulan Disember 
1975, dan sekarang menjadi Akta se 
lepas March tahun ini, tetapi Rang 
Undang-Undang di dalam Ak:ta ini te 
lah dibahas dan telah diperbincangkan 
dengan beberapa pegawai-pegawai dan 
pejabat-pejab.at dan pihak-pihak yang 
ada di dalam tiga empat tahun dahulu. 
Inilah menunjukkan macamana Ke 
rajaan Negeri dan Negara, pertimbang 
berat dan dengan dalam dan teliti bila 
Kerajaan Pusat, melalui Dewan Par 
limen, mengambil langkah-langkah un 
tuk membatalkan undang-undang mu 
nicipal. Kerajaan Negeri Pulau Pinang 
juga ingat hendak menjalankan Akta 
Kerajaan Tempatan baru, the Local 
Government Act, 1976, to be enforced 
in the State. 

Datuk Yang Dipertua, Akta Kera 
jaan Tempatan telah dibahas dan di 
luluskan oleh Parlimen pada bulan 
Disember, tahun 1975 dan Ahli-Ahli 
politik yang berada di Parlimen dan 
yang sedang menyuarakan sungutan 
telah tidak membangkang kelulusan 
Rang Undang-Undang Kerajaan Tem 
patan untuk menjadi Akta. Saya mesti 
lah menganggap bahawa mereka mesti 
lah bersetuju dan menyokong prinsip 
prinsip dan matlamat-matlamat Ak:ta 
Kerajaan Tempatan. 

Datuk Yang Dipertua ,adalah ber 
guna jika saya membawa perhatian 
Yang Berhormat Ahli-Ahli dalam De 
wan ini bahawa peruntukan-perun 
tukan Undang-undang Municipal un 
tuk tujuan basil dan penilaian adalah 
terdapat dalam bahagian VII Undang 
Undang Municipal dan Akta baru yang 
berkaitan dengan Akta Kerajaan Tem 
patan yang baru itu dibuat di bawah 
bahagian 15 dalam Akta baru ini. 
The thing is, it is very necessary for us 
to appreciate that the new Act, the 
Local Government Act, 1976 provides 
for rating and assessment in Section 
15 as what used to be provided for in 
the Municipal Ordinance under section 
VII because there are differences, and 

important differences because these 
principals and the allowing of these 
differences have been accepted by Par 
liament, and therefore by the people of 
Malaysia. 

Saya dengan penuh harapan mena 
sihatkan Ahli-Ahli Yang Berhormat 
dalam Dewan ini mengkaji peruntukan 
ini dengan teliti supaya sebagai wakil 
wakil yang dipilih kita boleh menja 
lankan tugas-tugas kita dengan jelas 
dan dengan penuh minat untuk mene 
r:angkan kepada rakyat tujuan-tujuan 
dan matlamat-matlamat Undang-Un 
dang ini. Dengan berbuat demikian, 
kita bolehlah memajukan masyarakat 
mengikut perjalanan undang-undang. 

Pagi ini kita dengar beberapa kali 
Yang Berhormat Ahli daripada Ka 
wasan Bagan Jermal dan juga Yang 
Berhormat Ahli daripada Kawasan 
Bukit Tambun kata kita janganlah 
lupa dengan semangat dan prinsip 
prinsip Rukunegara. J anganlah lupa 
dengan kedaulatan Negara. Datuk 
Yang Dipertua, saya ingat saudara 
saudara yang di sebelah sini selalu 
mengkaji dan menjalankan tugas-tugas 
menjaga objektif-objektif dan prinsip 
prinsip Rukunegara, dan apa yang kita 
mesti selalu jaga dan kawal ialah 
orang-orang yang, mengikut Undang 
Undang, bertujuan untuk menjahanam 
kan undang-undang negara. Inilah 
yang kita mesti jaga. Kita mesti jaga 
orang-orang yang selalu kata kita 
mesti mengikut Perlembagaan, kita 
mesti mengikut proses demokrasi, 
tetapi dalam melalui proses de 
mokrasi itu, mereka cuba merosak 
kan negara kita dan demokrasi yang 
kita ada dalam negara kita. Inilah kita 
mesti jaga. Dan sebab itu I earnestly 
hope that the Honourable Members 
will not throw about the rule of law 
and even put forward questionable le 
gal opinions-I must say it is question 
able because I still do not know whet 
her it is a true legal opinion or not; I 
stand to be corrected, of course. Now, 
the Members who throw about the 
question of observing the rule of law 
must at least study the provisions of 
the Municipal Ordinance and also of 
the new Act very carefully so that we 
can, as elected members, truly repre- 
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sent to the people what are the laws 
that are in this country. If you do not 
know the law, admittedly you may 
have your own legal opinion. Perhaps 
you may not be leading the people 
rightly. 

Datuk Yang Dipertua, kalau kita 
faham apa yang diperuntukkan di da 
lam kedua-dua Akta Undang-Undang, 
Municipal Ordinance yang lama dan 
Akta Kerajaan Tempatan yang baru, 
kita boleh faham, senarai kadar hasil 
Lembaga Pengurus Kerajaan Tem 
patan Negeri Pulau Pinang di da 
lam tahun ini, tahun 1976, telah 
disediakan oleh Lembaga Pengu 
rus Kerajaan Tempatan Negeri Pulau 
Pinang mengikut Undang-Undang Mu 
nicipal dan oleh kerana Akta baru ini 
sungguhpun diketahui dalam bentuk 
Rang Undang-Undang, belum lagi di 
luluskan oleh Parlimen. Memandang 
kepada hakikat bahawa Rang Undang 
Undang Kerajaan Tempatan telahpun 
disediakan dalam masa tiga tahun yang 
lalu dan pegawai-pegawai dalam Lem 
baga telahpun terlibat dalam menye 
diakan deraf Rang Undang-Undang 
yang barn ini, peruntukan-peruntukan 
bahagian 15 yang ada sekarang yang 
menjadi Akta Kerajaan Tempatan te 
lah diperbaharui. 

Datuk Yang Dipertua, sebenarnya 
jika Akta Kerajaan Tempatan telah di 
luluskan semasa tempoh menyediakan 
senarai basil bagi tahun 1976, maka 
tidaklah ada keperluan yang mendesak 
Kerajaan mencadangkan Rang Un 
dang-Undang ini di dalam Dewan Un 
dangan Negeri pada hari ini oleh ke 
rana langkah-langkah yang diambil 
oleh Lembaga tentu akan disahkan de 
ngan resminya oleh Akta Kerajaan 
Tempatan sepertimana yang terdapat 
sekarang. 

Datuk Yang Dipertua, dengan izin : 
Why we have to understand Part VII 
of the old Municipal Ordinance and 
Part 15 of the new Local Government 
Act is because had the new Local Go 
vernment Act been made into an Act 
and adopted by the State in December 
1975, before the 1976 assessment list 
was passed, then a great deal of the 
problems that we are trying to resolve 
through this validating Bill would not 

have merited. Oleh itu, Datuk Yang 
Dipertua, adalah nyata bahawa tin 
dakan yang diambil oleh Lembaga Pe 
ngurus Kerajaan Tempatan Pulau Pi 
nang untuk menyedia dan mencetak 
kan sehelai taksiran bagi tahun 1976, 
walaupun dapat dianggap bergantung 
kepada peruntukan-peruntukan Akta 
baru tersebut, namun ianya tidak se 
kali-kali cuai dengan tidak mengikut 
undang-undang. Adalah ditegaskan ba 
hawa peraturan-peraturan yang diikuti 
oleh Lembaga itu untuk menepati 
Municipal Ordinance bolehlah diang 
gap sebagai kurang sesuai, terutama 
nya memandangkan kepada banyaknya 
rayuan-rayuan yang dibuat selepas se 
narai tersebut dicetak. Oleh itu Bill 
Pengesahan Kadar ini adalah bertu 
juan untuk menyesuaikan peraturan 
peraturan yang boleh disifatkan seba 
gai salah disebabkan oleh perbezaan 
masa di antara Akta Kerajaan Tem 
patan yang barn dengan Municipal 
Ordinance yang telah lapuk. 

Datuk Yang Dipertua, dengan izin: 
It will be seen, therefore, that the 
actions taken by the Lembaga Pe 
ngurus Kerajaan Tempatan Pulau 
Pmang to prepare and to publish 
the assessment list for 1976, although 
they may be considered to be anticipa 
tory of the provisions of the new Act, 
were certainly not in any way unlaw 
fu! or negligent. It may be said that 
the procedures which have been 
adopted by the Lembaga in the light 
of the Municipal Ordinance may per 
haps be considered irregular, parti 
cularly in view of the large number 
of anpeals made after publication of 
the list. Therefore this Validating Bill 
seeks to regularise but there may have 
been an error in procedure caused by 
a lapse in time between the promul 
gation of the new Local Government 
Act and the obsolescence of the Muni 
cipal Ordinance. I hope Yang Ber 
hormat Ahli daripada Pengkalan Kota 
will accept that whereas the action 
we take now is right, in actual fact 
the wrong that were made as you 
suggest were not scandalous or not 
criminally assaulting but an error of 
procedure caused by an unforeseen 
number of appeals which have been 
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made. So it is not a question of two 
wrongs. What we are trying to do is 
to do the right thing to enable what 
my Honourable colleague, the Hon 
ourable Member from Ayer Itam, has 
said. 

Saya fikir, Datuk Yang Dipertua, 
tidak seorangpun di seluruh Negeri 
Pulau Pinang bangkang dengan 
bayaran dan kutipan hasil-hasil yang 
kita bahaskan hari ini. I do not be 
lieve, Datuk Yang Dipertua, that 
there is any one person in the whole 
of Penang who objects to the collec 
tion or to the rates that we have. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): That is understandable. 
You need not have to say that. 

Ketua Menteri: But this is precisely 
what the Bill seeks to do. 

Datuk Yang Dipertua, I don't be 
lieve that, except adalah saya kata 
satu bahagian warganegara, tetapi ada 
anasir-anasir subversif dan anti-nasio 
nal . . . . (gangguan). 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Siapa itu? (ketawa). 

Ketua Menteri:..... dan jika tidak 
berjaga baik-baik, bolehlah mereka 
mengambil peluang di sini men 
jahanam akan pentadbiran Kerajaan. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Ini tidak betul. Siapa 
seorang itu? Tidak ada. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, ada suara-suara yang lantang di 
kalangan masyarakat yang memban 
tah bahawa pihak Lembaga telah 
membuat tindakan di luar undang 
undan.g dan keadaan ini telah juga 
membolehkan anasir-anasir subversif 
dan anti-nasional menggunakan tektik 
tektik yang tidak ketara untuk melin 
dungi perjuangan mereka untuk men 
capai matlamat-matlamat mereka untuk 
melemahkan struktur Kerajaan Tem 
patan. 

Datuk Yang Dipertua, untuk mem 
bolehkan perubahan yang berasas 
daripada peruntukan-peruntukan Mu 
nicipal Ordinance kepada peruntukan 
peruntukan di dalam Akta Kerajaan 

Tempatan yang baru, adalah perlu 
bagi pihak berkuasa negeri untuk me 
nerima dan menjalankan peruntukan 
peruntukan di dalam Akta Kerajaan 
Tenpatan, tahun 1976, apabila Bil 
pengesahan itu diluluskan oleh Dewan. 

Datuk Yang Dipertua, oleh itu 
Rang Undang-Undang Pengesahan ini 
ingin mengurangkan tempoh masa 
antara penyediaan senarai taksiran 
1976, penerbitan di bawah Undang 
Unda:n.g Municipal, dan dalam konteks 
Akta Kerajaan Tempatan yang di 
luluskan oleh Parlimen pada bulan 
Disember, tahun 1975, dan pada masa 
apabila Akta Kerajaan Tempatan yang 
baru dikuatkan dengan Akuan Di Raja 
pada bulan Mac. 1976. 

Apa yang telah tidak dijangka oleh 
Lembaga ialah bahawa akan terdapat 
rayuan-rayuan amat banyak tentang 
senarai 1976 sepertimana diumumkan. 
I repeat again: The Lembaga could 
not foresee the very large number of 
appeals. Either the Lembaga would 
have to ignore the appeals, or if the 
Lembaga were to hear the appeal and 
follow the procedures laid down in 
the Municipal Ordinance, it could not 
obviously meet the date that was set 
in the Municipal Ordinance, namely 
by December of that year. So this was 
the error in procedure, an error which 
was undertaken in order seriously to 
consider the appeals of the people who 
had objected to these new lists. 

Datuk Yang Dipertua, jumlah bila 
ngan harta-harta di dalam Lembaga 
Pengurus Kerajaan Tempatan, Pulau 
Pinang adalah sebanyak $62,870; dan 
dalam George Town sahaja, jumlah 
bilangan harta-harta adalah sebanyak 
$26,746; dan bilangan rayuan-rayuan 
yang telah diterima selepas senarai 
kadar 1976 telah diumumkan ialah 
$19,767. 

Dengan jelasnya, tidaklah mungkin 
bagi Lembaga untuk melayani kesemua 
rayuan-rayuan itu untuk membuat 
satu keputusan dalam tempoh masa 
yang diperlukan untuk senarai itu di 
umumkan. Datuk Yang Dipertua, ini 
lah fact yang kita mesti pertimbangkan 
dan kita mesti ambil keputusan 
macamana kita boleh jalankan satu 
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undang-undang yang sesuai. Kita 
bolehkan Lembaga sungguh menjalan 
kan dengan kadar-kadar hasil yang 
sesuai. Sepertimana yang saya telah 
nyatakan dahulu peruntukan-per- 
untukan bahagian 15 dalarn Akta 
Kerajaan Tempatan, 1976, ini akan 
dapat menyelesaikan masalah ini dan 
perkara ini mungkin tidak akan timbul. 
Bila Kerajaan Negeri menyiasat dan 
mengkaji macamana kita boleh betul 
kan undang-undang yang ada, bukan 
sahaja kita boleh cuba undang-undang 
yang ada hari ini, tetapi kalau kita 
bawa satu pindaan yangmana kita 
terima Seksyen 15 yang barn, itupun 
boleh kita selesaikan beberapa mas 
alah yang timbul. Mengikut Penasihat 
Undang-Undang di dalam Negeri dan 
Penasihat Undang-Undang di Kemen 
terian, dan selepas berunding dengan 
Menteri berkenaan dan selepas con 
sultation dengan National Council of 
the Government, kita telah mengambil 
keputusan yang elok dan sesuai sekali, 
iaitu membawa satu Rang Undang 
Undang Pengesahan seperti yang kita 
bahaskan hari ini. 

Datuk Yang Dipertua, saya harap 
Ahli-ahli Yang Berhormat akan me 
mahami bahawa masalah-masalah 
dan pertubuhan-pertubuhan ahli-ahli 
politik yang tertentu, dan dibantu oleh 
anasir-anasir subversif dan anti 
nasional sepertimana yang telah saya 
katakan dalam Dewan ini, telah mem 
bawa kepada rayuan yang amat ba 
nyak yangmana Lembaga ini mungkin 
tidak akan dapat mendengar kesemua 
nya dalam masa yang telah ditentukan 
oleh Undang-Undang Malaysia. 

Saya haraplah Yang Berhormat 
Ahli Kawasan Bagan J ermal keluar 
Dewan ini janganlah sakit hati. Saya 
harap Yang Berhormat Ahli Kawasan 
Bagan J ermal keluar dari Dewan ini 
bukan kerana susah hati, barangkali 
kerana perutnya sakit sedikit. 

Saya ingat kesemua Yang Berhor 
mat yang dipilih oleh rakyat untuk 
mewakili negeri kita sungguh-sungguh 
berkerjasama untuk keselamatan negeri 
kita, tetapi kita mesti jaga dengan per 
kataan-perkataan kita-sungguhpun 
ada apa-apa perkataan yang dramatik 
tetapi kita mesti jaga dengan perkata 

an itu. Janganlah bagi peluang kepada 
anasir-anasir subversif yang selalu cari 
peluang untuk menjahanamkan negeri 
kita. Datuk Yang Dipertua, sekarang 
saya harap Ahli Yang Berhormat boleh 
memahami kejahatan dan hasutan 
mereka. Tujuan mereka yang benar 
adalah untuk mengkhianati di per 
ingkat Kerajaan Tempatan oleh ke 
rana jika mereka ini berjaya dalam 
objektif tersebut maka akan menjadi 
mustahil bagi pihak berkuasa tempat 
an untuk mengutip apa-apa hasil mah 
sul. The objective of our enemies, the 
anti-national elements and subversive 
elements, is to make it impossible for 
the local authorities to collect any rate 
at all. They will take whatever action 
possible to prevent the local authorities 
collecting annual rates. 

I understand that in Penang the 
people are extremely civic conscious. 
They have a very long history of par 
ticipation in civic rights, and at the 
slightest provocation, they will take up 
a matter to the Court of Law right up 
to the very top level-right up to the 
Privy Council. That is the right of the 
people of Penang. It is their right to 
protect their own interests, but I am 
sure even those who believe very 
strongly in the pure letter of the law 
would never at any instance allow 
their actions harm the authorities or to 
bring about disorder in the country. 
And therefore they will certainly dis 
associate themselves from the actions 
of those who ate subversive and those 
who are anti-national therefore the 
Government has to be very careful that 
in bringing about a legislation it will 
enable those who are conscious of the 
civic rights to proceed with the rights, 
but they would never allow the struc 
ture of the Government to be com 
pletely disorganised or be completely 
disabled. Saya di sini Datuk Yang Di 
pertua, ucap berbanyak-banyak terima 
kasih kepada rakan saya, Yang Ber 
hormat Penasihat Peguam Negeri, dan 
beliau telah memberi keterangan de 
ngan jelasnya mengikut Rang Undang 
undang 68, dan Rang Undang-undang 
yang telah kita dibahaskan, seksyen 7, 
tidak dilangkah dengan kuasa 68 di 
dalam Municipal Ordinance yang ada 
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pada hari ini. Therefore it will be seen 
that when the Honourable Member 
suddenly charged that several sought 
to take away the rights of the citizens, 
it will be misleading our people into 
thinking that what the government 
seeks to do is to enable an error to be 
regularised and not to repress the 
rights of anybody. But the Honourable 
Member jumped at the conclusion and 
almost took up the challenge of the 
subversive and anti-national elements. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
di atas peraturan 46-"indulge in per 
sonalities"saya haraplah saya ber 
setuju apa-apa perkataan di sebelah 
sana. Saya juga haraplah pihak ber 
kuasa boleh kutip cukai ini dengan 
adil dan betul. Tapi kita ingat Bil ini 
bukan betul. Pihak berkuasa ada cakap 
di sini. Inilah Yang Amat Berhormat 
keeps on insinuating that we are anti 
national and subversive. I challenge 
him to prove we are anti-national and 
subversive. If you can prove it I am 
prepared to go to jail right away. If 
not I ask, him to take back the words. 
I have heard too much of 'anti 
national' and 'subversive'. These are 
very bad words to use. In future if 
anybody disagrees with the Govern 
ment they can be described as sub 
versive or anti-national. Mana boleh? 
We can express our opinions, you can 
express your opinions, in fact I have 
said here, saya bersetuju banyak dari 
perkataan dari sebelah sana. Tetapi 
kita ingat jalan ini tidak betul. Apa 
kita bersetuju pihak berkuasa tempat 
an tentu mahu kutip cukai ini. Kita 
criticise merit of the Bill. Ini bukan 
anti-nasional or subversive. It is in 
dulging in personalities of the Mem 
bers on this side, I hope he takes back 
the two words-anti-national and sub 
versive--if he doesn't take back I 
don't know how we are going to parti 
cipate in future debates in this House. 
Whenever we disagree with the policy 
of the Government we can be described 
as anti-national or subversive. Datuk 
Speaker saya haraplah Datuk Speaker 
boleh ambil satu keputusan. Ini tidak 
betul. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya ucapkan terima kasih ke 
pada Ahli Yang Berhormat dari 
Bagan Jermal bagi saya sedikit masa 
rehat. 

I have nothing to take back. I insi 
nuated nothing, I imputed nothing. All 
I said was that we must be very careful 
about what we say, otherwise what we 
say can be used by anti-national and 
subversive elements. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): But you said there is 
one here. Ada seorang di sini. 

Ketua Menteri: My great regard for 
the Honourable Member for Bagan 
J ermal would never allow me to stray 
from the correctness of procedure in 
this House, and I am certain I also 
know my responsibilities fully. I have 
explained that before. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Saya harap Tuan Spea 
ker ambil satu keputusan. Dia ada 
cakap. Bolehkah 'anti-national', 'sub 
versive' macam ini dicakapkan di sini? 
J anganlah macam ini. (ketawa) Kita 
mahu buat kerjasama dengan Kera 
jaan. Kalau Bil betul, kita sokong, 
tetapi cakapan 'subversive', 'anti 
national' and 'playing into the hands 
of the subversive and anti-national' 
adalah wrong. I hope the Honourable 
Datuk Speaker boleh minta tarik balik. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, mujurlah Parlimen bersidang pada 
bulan November, 1975 dan meluluskan 
Rang Undang-undang baru dan per 
untukan-peruntukan di bawah Baha 
gian 15 Akta tersebut dan akan mem 
bolehkan Kerajaan Tempatan menerus 
kan pentadbiran kadar taksiran yang 
baru. Tetapi ada beberapa masalah 
yang berbangkit apabila Kerajaan Ne 
geri pertimbangkan dengan apa jalan 
yang sesuai yangmana kalau kita ambil 
pindaan itu sahaja tidak mencukupi 
sebab ada beberapa masaalah-masaa 
lah yang sekarang ada dalam seksyen 
seksyen Bil yang kita bahas hari ini 
yang mengkaji dan kalau kita tidak 
menjaga, ada lobang yangmana anasir 
anasir subversif dan anti-nasional boleh 
ambil peluang. Sungguhpun mengikut 
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undang-undang ada, tetapi tujuan 
mereka bukan sahaja menjalankan 
tugas untuk persendirian tetapi tujuan 
mereka untuk menjahanamkan negeri 
kita ini. Dengan izin-to make it very 
clear to the Honourable Member, and 
I hope he will listen very carefully. I 
will speak slowly. (ketawa). 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): You don't have to 
speak again. I understand what you are 
trying to say, (ketawa). You are saying 
we are playing into the hands of the 
anti-national and subversive elements. 
You don't have to repeat it. I know 
what you are going to say, (ketawa). I 
don't like this kind of debate because 
it is not going to be a friendly and co 
operative debate. We are all playing 
our part here and I hope that we get 
good relationship and good co-opera 
tion. We are going out to help the Go 
vernment in nation building; no one 
wants to play into the hands of the 
anti-·national or subversive elements. 
I hope the Honourable Chief Minister 
don't use that kind of word or that we, 
or somebody, may play into the hands 
of the anti-national; or insinuate that 
somebody is anti-national. I think it is 
bad taste, unbecoming and is un 
warranted for. I appeal to the Hon 
ourable the Chief Minister and Tuan 
Speaker. 

Tuan Speaker: Ahli Yang Berhor 
mat, tadi bila Ahli Yang Berhormat 
dari Kawasan Bagan Jermal bercakap, 
Ahli Yang Berhormat telah gunakan 
dua-tiga kali cakapan yang kurang 
elok tapi saya benarkan. Oleh itu saya 
tidak benarkan Ahli Yang Berhormat. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Janganlah. (ketawa). 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, tadi saya berkata jika Ahli Yang 
Berhormat dari Bagan Jermal suka 
hendak duduk, duduklah dengan diam 
diam dan dengan baik, tetapi kalau 
beliau hendak main-main kasar dalam 
Dewan ini ..... (gangguan). 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Saya tidak main. Siapa 
main? Yourself sahaja. Lu khor wa 
boh khor. (ketawa.) 

Ketua Menteri: Apa binatang itu? 
Lembu atau kambing? (ketawa). 

Datuk Yang Dipertua, apakah ke 
adaan yang sebenarnya? Sepertimana 
yang telah saya nyatakan, terdapat 
sejumlah $62,870 harta-harta dalam 
kawasan Lembaga Pengurus Kerajaan 
Tempatan Pulau Pinang, dan jumlah 
rayuan-rayuan adalah sebanyak 19,767 
dan jumlah bilangan harta-harta yang 
tidak ada rayuan adalah 41,255. Datuk 
Yang Dipertua, saya haraplah Yang 
Berhormat dari Kawasan Bagan 
J ermal sungguh jangan buat kacau. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Siapapun tidak kacau. 

Ketua Menteri: Perkara ini saya 
harap Yang Berhormat Ahli-ahli per 
timbangkanlah dengan baik sekali. 

Datuk Yang Dipertua, di sini saya 
ingin menyampaikan penghormatan 
saya kepada penduduk-penduduk di 
dalam kawasan-kawasan yang ditad 
birkan oleh Lembaga Pengurus Kera 
jaan Tempatan, Pulau Pinang, dan sa 
ya dengan penuh harapan dan dengan 
ikhlas memuji penduduk-penduduk 
yang bersemangat awam ini di atas ke 
sanggupan mereka membayar kadar 
hasil-hasil yang baru ini oleh kerana 
setakat 28hb April, tahun ini, bilangan 
harta-harta yang tidak ada apa-apa 
rayuan merupakan 40.7 peratus dari 
jumlah 84.2 peratus dari jumlah hasil 
yang dijangkakan. Oleh yang demikian, 
adalah sangat jelas bahawa hanya cuma 
sebilangan yang sangat kecil sahaja 
pembayar-pembayar basil d a I a m 
Negeri Pulau Pinang telah terlibat 
dalam bantahan yang dibuat dengan 
sekuat-kuatnya oleh Ahli-ahli politik 
yang tidak bertanggungjawab dan 
anasir-anasir anti-nasional itu. 

Datuk Yang Dipertua, dengan izin: 
Out of a total of 62,870 hereditaments 
of properties that come under the ad 
ministration of the Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan, Pulau Pinang, 
there were a total of 19,767 appeals. 
This shows that a small percentage of 
the total hereditaments come under 
appeals. In actual fact, the number of 
hereditaments that are actually invol 
ved were only 16,353. That clearly in 
dicates that about nearly th re e 
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thousand of the appeals were duplica 
tion, and as the Honourable Member 
for Machang Bubuk has stated earlier, 
even those who had been given lower 
assessments had appealed. I am per 
sonally quite happy to see such a large 
number of appeals because it would 
enable the Chairman of the Lembaga 
to have a clear picture of what the 
people can and cannot pay by way of 
it. This is very important because we 
hear a lot about hardships and it is 
very important that during the period 
of appeal or listening to appeals, the 
Lembaga comes to understand the pro 
blems of the people clearly and equi 
tably. 

Apabila kita bandingkan jumlah 
yang telah dibayar setakat 28hb April 
tahun ini dengan jumlah yang telah 
dibayar setakat 20hb April tahun 
dahulu, adalah sangat jelas diperhati 
kan bahawa nilai pembayaran itu telah 
di kekalkan dalam kedua-dua buah 
kawasan: George Town dahulu dim 
R.D.C. dahulu; dan saya yakin bahawa 
dalam keadaan yang biasa mereka 
mereka yang lewat membayar pada se 
paruh tahun yang pertama akan mem 
bayarnya dan dengan itu meningkat 
kan peratusan senarai tahun 1976 ini. 

Datuk Yang Dipertua, the total 
amount that the Lembaga has so far 
collected in 1976 is about the same as 
what it collected in 1975, that is to 
say, the rate of payment which the 
ratepayers made to the Lembaga on 
28th of April this year as compared to 
28th of April, 1975 was about the 
same. Under the circumstances, I 
think the Lembaga has a clear-cut 
opportunity to find out exactly what 
the people can bear by way of burden 
of rates. The total amount that the 
Lembaga has so far collected in 1976 
was 5.4 million dollars as against 5.07 
million dollars in 1975, and subject to 
the appeals that have been heard it is 
certain that perhaps the Lembaga, 
having given consideration to the 
appeals, the amount for 1976 will re 
flect the same degree of change over 
the figure for 1975. Under the circum 
stances, the outcry that has been made 
by the people has got to be revalued 
carefully in this House. What the 

people in the areas served by the Lem 
baga pay in today is about the same as 
what they used to pay in 1975. There 
fore, it is clear that what the Lembaga 
tried to do was to correct imbalances 
memperseimbangkan di mana boleh, 
and this is very important objective. 

And here, Datuk Yang Dipertua, 
dengan izin, I would give them the 
relevant figures of what the Lembaga 
has to face and what the Lembaga has 
done for the poor people in this area. 
Out of this, 62,870 hcreditaments, a 
total of 562 hereditaments do not pay 
any assessment at all because their 
assessments are. below four dollars and 
therefore, under the provision of the 
Ordinance, not collected. In view of 
the fact that the greater burden is 
being borne by the people living in 
the City of George Town, where the 
question of rent control of houses is 
of paramount importance, I would 
like to refer specifically to the George 
Town area to indicate how the people 
have responded. 

The Honourable Member from the 
Opposition asked me to consult the 
people. This is what I am trying to 
indicate. How did the people react? 
Out of this total of 62,870 heredita 
ments within the Lembaga area, 
26,746 comes within the City of 
George Town. Of the number 18,199, 
appeals were received to deal with 
14,785 of the hereditaments. You will 
see here the duplication is high in the 
City of George Town. Datuk Yang 
Dipertua, out of the 14,785 heredita 
ments under appeal up to 28th of 
April, 1976, 12,460 have paid their 
rates, that is to say, 84.27 per cent 
have paid up. Of those who do not 
come under appeal, 10,229 have paid 
up, namely 86.21 per cent of the peo 
ple have paid up. I am very proud of 
this House, of the people in the City 
of George Town, in my own consti 
tuency, and I am sure Honourable 
members of this House understand 
how civic-minded the people in Penang 
really are and how wilfully mischie 
vous and misleading the cries that 
have been made by those who wish to 
give trouble to the Lembaga because 
this performance by the people show 
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of the people have paid up and have 
followed the course of the law. That 
is why we are moving this Bill. We 
are following what the people want. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Encik Oh Teck Aun): Datuk 
Speaker, may I seek clarification? De 
ngan izin: The people have paid up 
because this is the only way before 
they can appeal to the Board to con 
sider their assessments. That is why 
they have to pay up. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, the Honourable Member was not 
seeking clarification-he was trying to 
add clarification. But I am thankful 
to him because he himself, in the course 
of his speech, has referred to 31 and 
32 and also Section 5 in the Bill. It 
was because during the period when 
the people were uncertain, they con 
sulted me and, after consultation with 
the Minister of Local Government, 
it was agreed that they should be 
allowed to pay the rates they used to 
pay, namely the rates they paid in 
1975. Unless this Validating Bill is 
passed there is no legal provision 
under the Municipal Ordinance for the 
Lembaga to permit them to pay up 
accordingly. So we are doing precisely 
what the people want. We are enabling 
the people to have what they asked 
for. I hope that this is clear, and if 
it is clear and acceptable, I hope you 
will change your opposition because 
unless there is this new provision 
there is no provision under the Muni 
cipal Ordinance to enable the people 
legally, rightfully, to pay what they 
want to. pay during the time when 
their appeals have been heard. There 
fore what this House is doing is right. 

Datuk Yang Dipertua, ada lagi satu 
perkara: On the other hand to try to 
balance the rate between the former 
City Council of George Town and the 
R.D.C., the Lembaga proposes to 
reduce the rates from 34 per cent to 
28 per cent in the former City Council 
area and to maintain the rates for the 
existing R.D.C., namely at 20 per cent. 

Sebaliknya pula untuk cuba menim 
bangkan kadar-kadar basil di antara 
majlis Bandaraya George Town dan 
Majlis Daerah Luar Bandar yang da 
hulu itu masing-masing sebanyak 30 
peratus dan 20 peratus, Lembaga men 
cadangkan satu kadar yang sama rata 
sebanyak 28 peratus bagi kawasan 
Majlis Bandaraya yang dahulu dan 
20 peratus bagi kawasan Majlis Da 
erah luarbandar yang dahulu itu. 

To meet the very processes of infla 
tion-the difficulties of inflation 
what the Lembaga proposes is to re 
duce the rate from 34 per cent to 28 
per cent in the old George Town area. 
Is that wrong? Is that 'daylight rob 
bery"? 

Datuk Yang Dipertua, saya harap 
Yang Berhormat Ahli-ahli sungguh 
sungguh pertimbangkan baik-baik. 
Saya fikir jika apa yang saya kata 
betul, dan jika kita tidak ada satu 
seksyen di dalam Validating Act yang 
mana mengikut seksyen 302) ini, 
pihak berkuasa tempatan boleh me 
nyediakan senarai-senarai penaksiran 
yang berasingan dalam mana-mana 
kawasan di dalam kawasan pihak ber 
kuasa tempatan. Dan mengikut Muni 
cipal Ordinance yang ada, Lembaga 
tidak boleh menjalankan dua bahagian 
hasil. Mengikut Municipal Ordinance 
satu sahaja basil yang digunakan. 
Therefore in order to meet the actual 
fact that the Lembaga now consists of 
the old City of George Town and the 
R.D.C., of the past, and to maintain 
the rates in trying to equalise them or 
maintaining the rates in the R.D.C. 
and bringing down the rates in the 
City of George Town ... (gangguan). 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): And bringing up the 
value of the houses. Then you reduce 
the . . . . (gangguan). 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua., I do not know the mathematics 
of Yang Berhormat ini, but all I know 
is that the end total, as I have indi 
cated, or the total sum that is being 
paid-the differential is 5.4 million 
against 5.07 million. This is about the 
same. And yet, because of this, there 
is such a terrific outcry. That is why 
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it is necessary for us to know the 
facts. But what is being done is to 
reduce the rates at the former City 
Council and to maintain the rates at 
the R.D.C., so that they are nearer 
than before, in order to correct im 
balances. Under the circumstances, if 
we were to permit the Municipal Or 
dinance to go on without this Valida 
ting Act then the Council cannot 
collect under these two different rates. 

Similarly, we have to validate retro 
spectively because the Lembaga in 
herited two different Council areas 
with two different rates. The decision 
that were taken before the Lembaga 
was formed, and the Lembaga, could 
have been held seriously or strictly in 
accordance to the letter of the law to 
have ever been ultra-vires and unlaw 
ful and sometimes in the words that 
have been used heatedly-'scandalous' 
'illegal', 'wrongful', and so on. But 
assuming that now we have passed 
that stage, we are now being sensible 
in that to enable the Lembaga to do 
what it has to do and must do in the 
face of facts, it must pass this Valida 
ting Bill. 

Datuk Yang Dipertua, Ahli-Ahli 
akan perhatikan bahawa terdapat satu 
percubaan oleh Lembaga ini untuk 
mengurangkan kadar-kadar hasil yang 
tidak seimbang di antara Majlis Ban 
daraya George Town dan Majlis Da 
erah Luar Bandar yang dahulu itu. 
Dari segi moral, kajian yang dijalan 
kan oleh Lembaga adalah selaras de 
ngan objektif dasar ekonomi baru bagi 
mengurangkan ekonomi yang tidak se 
imbang antara keturunan-keturunan 
yang berlainan dan juga kawasan-ka 
wasan. 

Datuk Yang Dipertua, too much use 
has been bandied around on this word 
'immoral'. We are even threatened that 
what we decide here might be brought 
to High Court. Let us put aside all 
these dramatic words and look at it. 
If Honourable Members must do what 
they have to do even though they may 
appear at first sight to be unpopular, 
you will find, carefully on thinking 
back on the issue, that the people who 
had appealed wanted to pay under the 
1975 rates; and in order to meet the 

wishes of the people, a section of this 
Validating Bill was provided. In order 
to enable the two rates existing in the 
City as well as in the former R.D.C. 
to be continued under the Lembaga, 
1t was necessary for us to make it pro 
per through this Validating Bill. In 
order to be sure that the Lembaga can 
not be attacked, not by the civic 
minded people who want to assure 
their rights, but by the subversive ele 
ments whose objective is to destroy 
the structure of the Government then 
this Validating Bill must be retrospec 
tlve to the date when the intent to re 
structure the Local Authorities was 
made by the Temporary Provisions 
Act on 30th August, 1973. I say that 
what we are doing is fully in the spirit 
and in accord with what Parliainent 
had enacted in 1973 and enacted in 
December of 1975. It is within the con 
text of the law within the nation that 
we are acting. There is nothing im 
moral or wrong; rather it is our duty 
and our responsibility to carry out 
what we are doing today. 

Datuk Yang Dipertua, Ahli-ahli 
Yang Berhormat dalam Dewan ini dan 
semua Ahli-Ahli politik Barisan Na 
tional dan wakil-wakil rakyat telah 
mengulangi dedikasi mereka untuk ber 
khidmat bagi melaksanakan Dasar 
Ekonomi Baru. Di sini saya ulangi apa 
yang telah saya sebut : Sebagai ahli 
ahli politik yang tidak bertanggung 
jawab yang berusaha menaikkan pe 
rasaan para penuntun, mereka lupa ba 
hawa mereka ini menjadi wakil rak 
yat. Jika kita mengenepikan ini buat 
sementara waktu, tugas ini ialah untuk 
menjamin supaya Kerajaan Tempatan 
yang telah dibentuk semula dapat ber 
gerak dengan jayanya. 

Our moral responsibility is to en 
sure that the local authorities esta 
blished can function successfully. Ke 
perluan kita dari segi moral ialah un 
tuk melaksanakan Dasar Ekonomi Ba 
ru untuk mencapai sebuah masyarakat 
yang adil dan saksama dan untuk 
membetulkan imbangan-imbangan da 
lam apa cara yang boleh tanpa meli 
batkan kesusahan. 

In this House, we have heard often . ' at tunes, protestation of dedication to 
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this concept of redressing the economic 
imbalance. What the Lembaga seeks 
to do is to redress the imbalance in the 
city and outside the city. Is that 
wrong? Is that immoral? Is that scan 
dalous? 

Datuk Yang Dipertua, Ahli-Ahli de 
ngan itu dapat melihat bahawa jumlah 
kadar seperti yang dikutip oleh kajian 
kajian kadar ini tidak akan melebihi 
angka tahun 1975. Walaupun sebi 
langan akan membayar kurang dan se 
bahagian akan membayar lebih jumlah 
yang akan dikutip nanti adalah lebih 
kurang sama. In this process there will 
be some who will have to pay more, 
and there will be some who will have 
to pay less. We hope that the Chair 
man of the Lembaga, with the help of 
the Members of the Board of the Lem 
baga, will earnestly consider all the 
appeals heard and arrive at a fair and 
just decision over the appeal But we 
cannot re-judge them, and it is wrong 
for the Honourable Member for Pekan 
Bukit Mertajam to suggest that the 
Members of the Board have functioned 
badly. 

I would like to take this opportunity 
to congratulate the Chairman of both 
Lembagas and the Members of the 
Board for having gone through a very 
difficult period of transition, a difficult 
period of introducing a new form of 
local government in accordance with 
the experience of Malaysia into our 
country. They have undertaken a diffi 
cult job at a difficult time. 

Jika usaha oleh Lembaga Pengurus 
Kerajaan Tempatan untuk membetul 
kan imbangan dianggap tidak berso 
pan maka pihak-pihak berkuasa tem 
patan boleh dianggap telah gagal untuk 
menunaikan janji-janji yang telah di 
buat kepada rakyat, dan seterusnya 
ikrar-ikrar kita sebagai pemimpin-pe 
mimpin Barisan Nasional dan sebagai 
wakil-wakil rakyat. Datuk Yang Di 
pertua, tidak akan ada makna kalau 
mandat diberikan oleh rakyat kepada 
kita mengujudkan bagi sebuah negara 
yang bersatupadu dan bagi sebuah ma 
syarakat yang adil dan saksama di ba 
wah Dasar Ekonomi Baru selaras de 
ngan Rukunegara dan matlamat-mat 
lamat Barisan Nasional. Sungguhpun 

ini berikut dasar-dasar dan matlamat 
matlamat Barisan Nasional, tapi saya 
ingat Yang Berhormat Ahli-Ahli yang 
duduk di hadapan kita bersetuju de 
ngan tujuan kita yangmana kita mesti 
bekerjasama untuk satu negara yang 
bersatu-padu dan suatu masyarakat 
yang adil. 

Datuk Yang Dipertua, hakikatnya 
bahawa terdapat begitu banyak pem 
bayar-pembayar hasil yang telahpun 
membayar hasil-hasil mereka jelas me 
nunjukkan sokongan besar yang diper 
olehi oleh Barisan Nasional daripada 
rakyat. Kita tidak boleh bersungut se 
perti Ahli-Ahli politik yang tidak ber 
tanggungjawab yangmana kesopanan 
mereka sendiri hendaklah diawasi. Kita 
tidak boleh diugut oleh ahli-ahli poli 
tik yang tidak bertanggungjawab dan 
tindakan-tindakan perundangan me 
reka sendiri perlu diselidikki. 

Datuk Yang Dipertua, dengan izin: 
I hope that the figures indicated will 
clearly indicate to the Honourable 
Member the response of the civic 
minded, right-thinking, serious people 
in Penang. What Government seeks to 
achieve through the Bill before you is 
to meet their requirements. My Ho 
nourable colleagues have indicated, 
and the Honourable Legal Adviser has 
indicated, that those who still feel ag 
grieved after a decision on their 
appeals has been made, have recourse 
under Section 68 of the Municipal 
Ordinance, and a relevant section is 
also provided in the new Local Go 
vernment Act, Section 145, for them to 
appeal to the Court. So there are care 
ful checks and balances, and there are 
careful provisions to protect individual 
civic rights. 

Datuk Yang Dipertua, dengan izin: 
To prepare this Bill, the State Govern 
ment had to go through many checks 
and balances. They had to bring this 
matter up to the Ministry concerned. 
They had to discuss this with several 
levels of legal advisers; they had to get 
approval, constitutionally, of the Na 
tional Council of Local Governments; 
they had to take into account what 
actually the people wanted. They say 
they are prepared to pay, even pre 
pared to pay a little bit more. That is 
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left to the wisdom and judgement of 
the Lembaga. They say, 'in the mean 
time before we appeal we are prepared 
to pay what we paid in 1975. This is 
what we are doing-what they want. 
Now we have to bring it up to this 
Assembly and again consider that are 
we doing what the people want? These 
figures that I have shown to you are 
the latest figures available, and I am 
sure that by today even more people 
would have paid because this is the 
normal procedure. You can see the 
trend of the figures that are shown, 
and 84 per cent or more of the people 
have .already paid up. 

Sir, I say that what we are doing is 
right-morally right, socially right and 
legally right. It is correct that this Bill 
should be debated at length. I hope 
that the Honourable Member for Ba 
gan Jermal will accept and trust that 
we have contributed to the heat and 
the severity whereby we examine the 
objectives of this Bill. 

You accept, I hope, clearly the ex 
planation by the Legal Adviser that 
Section 7 does not obstruct Section 68 
of the Municipal Ordinance, and Sec 
tion 145 of the New Local Govern 
ment Act. You will appreciate that 
Section 3 of this Bill merely enables 
the Lembaga to correctly and properly 
do what the people want and also en 
ables the Lembaga to administer the 
two different areas of local authorities 
that have now come under its jurisdic 
tion and administration. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Why are there so many 
protests in the last few months? 

Tuan Speaker: Yang Berhormat 
jangan ganggu. 

Ketua Menteri: Mr Speaker, Sir, I 
hope that if our discussions in this 
House have been clear, have been full 
and have been earnestly directed to 
wards improving the society in which 
we live, and if our objective is to help 
the people in the manner that they 
want, then I think we should proceed. 
I do not say that any law that we make 
, is perfect. It may be possible that we 
may even have to come here and make 

corrections to the laws that we passed 
here. As I have stated, it is the duty 
and function of this Assembly to pass 
laws, to review and to re-enact, and to 
repeal and to revise the laws so that 
it can serve our society to the require 
ments of the vast majority of our so 
ciety. The vast majority of the rate 
payers of Penang, without being able 
to be represented in the Press and 
other medias of communication, have 
quietly indicated that the vast majority 
of them are civic-minded, and they 
have paid their rates. What we vali 
date is their act. What they have done 
we accept to be what the people want. 

Datuk Yang Dipertua, saya meng 
gesa Ahli-ahli Yang Berhormat untuk 
menyokong dengan sekuat-kuatnya 
Rang Undang-Undang ini dan bang 
kang sama sekali anasir-anasir anti 
nasional dan subversif yang terdapat 
di dalam masyarakat kita; dan ahli 
ahli politik yang bodoh ini telah me 
milih untuk memainkan perasaan pe 
nonton-penonton di dalam Dewan ini. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Tuan Speaker, keputu 
san Tuan Speaker telah mengatakan 
perkataan 'bodoh' tidak boleh dipakai 
di dalam Dewan ini. Sekarang dia 
gunakan perkataan 'bodoh' sekali lagi. 
Dahulu Tuan Speaker ada buat ke 
putusan. 

Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik 
Khalid Ahmad bin Sulaiman): Bukan 
'bodoh' tetapi 'buruk' (ketawa). 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Oh, buruk. Sorry-lab 
(ketawa). 

Ketua Menteri: Untuk memainkan 
perasaan penonton-penonton di dalam 
Dewan ini sebagai 'pahlawan buta 
atau penyanyi-penyanyi pop 'Yes 
terdays Hero'. 

I hope dengan izin, Datuk Yang 
Dipertua that if Honourable Mem 
bers in this House seriously accept 
what I have presented, and we can 
unitedly show to the people that we 
have taken into due consideration the 

·hardships that they face, and that what 
we attempt to do is to provide what 
they want, then we will quickly over 
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come the period of anxiety that we 
have passed through in the last few 
months and proceed ahead to build a 
better society for all our people in 
the State. 

Dengan itu, Datuk Yang Dipertua, 
saya haraplah semua Ahli-ahli Yang 
Berhormat bolehlah dengan sekuat 
kuatnya menyokong cadangan saya. 

Soalan dikemukakan dan dipersetu 
tujui. 

Rang Undang-undang dibacakan 
bagi kali yang kedua. 

Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 
tua, saya mohon mencadangkan supaya 
Dewan kini bersidang sebagai Jawatan 
kuasa untuk tujuan menimbangkan 
Rang Undang-Undang ini sefasal demi 
sefasal. 

Ahli Kawasan Teluk Bahang (Encik 
Yahya bin Haji Mohamed Yusof): 

Datuk Yang Dipertua, saya mohon 
menyokong. 

Soalan dikemukakan dan dipersetu 
jui. 

Dewan ditangguhkan pada jam 4.40 
petang. 

Dewan bersidang semula pada jam 
4.55 petang. 

Rang Undang-undang Dalam 
Jawatankuasa 

Dewan bersidang sebagai Jawatan 
kuasa. 

Fasal 1 menjadi sebahagian dari 
pada Rang Undang-Undang. 
USUL DI BAWAH PERATURAN 
MAJLIS MESYUARAT 75. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Yang Dipertua, 
saya mohon mencadangkan di bawah 
Peraturan 75, iaitu bahawa Rang 
Undang-Undang Pengesahan Kadar 
ini dirujuk or be referred to a Select 
Committee. 

Datuk Yang Dipertua, saya ber 
setuju dengan perkataan-perkataan 
Ahli-ahli di sebelah sana, iaitu Mu 
nicipal Ordinance, 1913 adalah out 

of-date. Saya juga bersetuju Lembaga 
tentu mahu kutip cukai pintu yang 
adil. Sayapun ada mendengar Yang 
Amat Berhormat Ketua Menteri ber 
kata Bill ini bukan perfect. Dengan 
izin: What he said was that the laws 
made by the Government cannot be 
perfect. So in the light of what the 
Honourable the Chief Minister said, 
it is not perfect, and I feel that a lot 
of wordings here are not really per 
fect. 

We have, in this House, so many 
lawyers including the Honourable 
Member from Pekan Bukit Mertajam; 
we can form a Select Committee and 
try to go into this Bill so that we can 
make this Bill a perfect one. The 
Select Committee will also be given 
a chance to hear the views of those 
people outside this House including 
the persatuan-persatuan, dan Ahli 
Yang Berhormat di sini bolehlah mem 
beri kerjasama kepada Select Com 
mittee itu supaya kita boleh dapat 
suatu Rang Undang-Undang yang 
bersetuju dengan semua orangramai 
di dalam negeri kita. 

Dengan itu, saya cadangkan the 
Bill be referred to a Select Com 
mittee. 

Ahli Kawasan Bukit Tambun (Encik 
Ng Swee Ching): Datuk Speaker, saya 
mohon menyokong. 

Setiausaha Dewan: Fasal 2. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Speaker, cada 
ngan saya mendapat sokongan dan 
keputusan belum diambil lagi. Belum 
ada jawapan lagi, macamana kita boleh 
pergi ke Fasal 2? Saya ingat Dewan 
mesti ambil suatu keputusan. Saya 
mahu beri kerjasama co-operation 
and help with the Government and, of 
course, one of our members can be 
included in the Select Committee to 
go into the details of the Bill. 

Soalan dikemukakan dan cadangan 
tidak dipersetujui. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): I do not want to waste 
your time. 
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Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik 
Kha!id Ahmad bin Sulaiman): You 
have wasted our time. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): My suggestion is my 
suggestion. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Merta 
jam (Ercik Oh Teck Aun): Please use 
Parliamentary language. 

Fasal 2, Fasal 3, Fasal 4, Fasal 5, 
dan Fasal 6, menjadi sebahagian dari 
Rang Undang-Undang. 

Fasal 7: 
Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 

Ong Yi How): Saya haraplah boleh 
dapat keterangan dari Penasihat Un 
dang-Undang Negeri atau Yang Amat 
Berhormat mengenai 'no legal pro 
ceeding of any kind whatsoever,' etc., 
etc., etc. Tadi Yang Amat Berhormat 
ada berkata kalau ada orang-orang 
yang susah, bolehlah pergi ke High 
Court, tetapi di sini dia berkata 
dengan izin 'no legal proceeding'. 
What is the meaning of all these words 
being tied up with one another? I 
think the House should know the real 
legal implication of the wordings of 
Fasal 7. The other fasal-fasal I will 
leave them out because we always 
speak a lot of them. 

Tuan Speaker: Ahli Yang Berhor 
mat Bagan Jermal, tadi Penasihat 
Undang-Undang telah memberi kete 
rangan yang cukup penuh sehinggakan 
beliau bertanya Yang Berhormat ada 
faham a tau tidak. Yang Berhormat 
ada mengatakan faham. Tetapi, oleh 
kerana diminta, saya haraplah Pena 
sihat Undang-Undang dapat ulangkan 
sekali lagi dengan pendek sahaja. 

Penasihat Undang-Undang: Yang 
Berhormat Datuk, tadi saya sudah 
beritahu dengan panjang dan lebar 
dan barangkali kebanyakan Ahli 
ahli telah faham kecuali Ahli Ka 
wasan Bagan J ermal kalau tidak 
faham bolehlah bila-bila masa selepas 
ini saya akan beri penjelasan yang 
lebih dalam lagi. 

Fasal 7 dan tajuk penuh dan fasal 
yang mengundangkan menjadi sebaha 
gian daripada Rang Undang-Undang. 

Dewan bersidang semula, 

Bacaan Yang Ketiga 
Ketua Menteri: Datuk Yang Diper 

tua, saya mohon melapurkan bahawa 
Rang Undang-Undang Pengesahan 
Kadar, 1975 telahpun dipertimbangkan 
sefasal demi sefasal di dalam Jawatan 
kuasa dan dipersetujui tanpa pindaan. 
Oleh itu saya mohon mencadangkan 
supaya Rang Undang-Undang ini di 
baca bagi kali yang ketiga serta di 
luluskan. 

Ahli Kawasan Teluk Bahang (Eneik 
Yahya bin Hajj Mohamed Yusoff): 

Datuk Yang Dipertua, saya mohon 
menyokong. 

Soalan dikemukakan dan diperse 
tujui. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Datuk Speaker, saya 
minta division. 

Ahli Kawasan Bukit Tambun (Encik 
Ng Swee Ching): Datuk Speaker, saya 
mohon menyokong. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Encik 
Ong Yi How): Please start calling 
from that side-from the one who 
moved the Bill. It is not my Motion. 
It is the Motion of Yang Amat Ber 
hormat Ketua Menteri. So it should 
be called from the mover of the Mo 
tion. 

YA 
Ketua Menteri 
Datuk Teh Ewe Lim 
Datuk Haji Ahmad bin Haji 

Abdullah 
Encik Khoo Kay Por 
Encik Khalid Ahmad bin Sulai 

man 
Encik S.P. Chelliah 
Tuan Haji Mohd. Noor bin Haji 

Bakar 
Encik David Choong Ewe Leong 
Encik Khor Gark Kim 
Tuan Haji Hassan bin Haji Md. 

Noh alias Mat Noor. 
Tuan Haji Zabidi bin Haji Ali 
Encik Khoo Teng Chye 
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Encik Wong Choong Woh 
Encik Abdullah bin Mohamed 
Tuan Haji Ibrahim bin Abdul 

Razak 
Encik T. Subbiah 
Dr Choong Sim Poey 
Encik Yahya bin Haji Mohamed 

Yusoff 
Encik Samsuddin alias Md. Noor 

bin Ahmad. 
Encik Ahmad bin Salleh 
Encik Lim Heng Tee 

TIDAK 
Encik Oh Teck Aun 
Encik Ng Swee Ching 

4462A---J.C.K., Pk. 

Encik Ong Yi How 
Encik C.Y. Choy 

TIDAK HAZIR 

Encik Tan Gim Hwa 
Tuan Speaker: Keputusan bahagian 

ialah seperti tersebut: "Ya" 21, 
"Tidal" 4 dan "Tidak Hazir" seorang. 
"Ya" lebih ban yak. 

Rang Undang-Undang dibaca bagi 
kali yang ketiga serta diluluskan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 5.30 
petang. 
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